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W grudniu jednogło-
śnie przyjęto budżet na 
2021 rok. To będą mie-
siące wielu inwestycji i 
działań społecznych. 
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RUSZYŁY  
SZCZEPIENIA

W styczniu rozpoczęły 
się szczepienia senio-

rów. Pierwsi kępiczanie 
są już zaszczepieni.
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DEKADA MAGDALENY
MAJEWSKIEJ

W grudniu minęło 10 
lat pełnienia przez 

Magdalenę Majewską 
funkcji Burmistrza Kępic. 

Rozmawiamy o zreali-
zowanych zadaniach, 
inwestycjach oraz pla-
nach na kolejne lata.
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Rewitalizacja centrum
Milowy a zarazem milionowy krok w rewitalizacji centrum Kępic!

Gmina Kępice otrzy-
ma ponad 4 miliony zło-
tych! - To będzie kolejny 
przełom w rozwoju na-
szej gminy. Te pieniądze 
pozwolą nam rozpocząć 
jedną z najważniejszych 
inwestycji w historii gmi-
ny – nie ukrywa rado-
ści Burmistrz Magdale-
na Majewska. Kępickie 
inwestycje otrzymają 
wsparcie z Rządowe-
go Funduszu Inwestycji 
Lokalnych. Właśnie roz-

poczyna się rewitaliza-
cja centrum Kępic. Ale 
to jeszcze nie wszystko. 
Gmina otrzymała kolej-
ne kilkumilionowe dofi-
nansowanie na budowę 
Centrum Opiekuńczo 
– Mieszkalnego, które 
stanie się prawdziwym 
domem dla osób z nie-
pełnosprawnościami. O 
rozpoczynających się 
ważnych inwestycjach, 
przeczytać można w tym 
wydaniu Pulsu Kępic. 
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Duże pieniądze na ważne inwestycje

Rozpoczynamy rewitalizację centrum 
W grudniu ubiegłe-
go roku, Poseł Ziemi 
Słupskiej i jednocze-
śnie rzecznik rządu 
Piotr Müller przekazał 
znakomitą wiadomość. 
Gmina Kępice otrzyma 
ponad 4 miliony zło-
tych!   

- To będzie kolejny 
przełom w rozwoju na-
szej gminy. Te pieniądze 
pozwolą nam rozpocząć 
jedną z najważniejszych 
inwestycji w historii gmi-
ny – nie ukrywa radości 
Burmistrz Magdalena 
Majewska.

8 grudnia Premier Ma-
teusz Morawiecki za-
twierdził ostateczną listę 
wniosków, które otrzy-
mają wsparcie z Rządo-
wego Funduszu Inwesty-
cji Lokalnych. W ramach 
tej tury programu do 
regionu słupskiego tra-
fi kolejne 35 milionów 
złotych. – Celem tego 
programu jest wspar-
cie naszych małych oj-
czyzn. Jego ideą jest to, 
aby środki przeznaczo-
ne były na inwestycje 
szczególnie bliskie lu-
dziom – wyjaśnia minister 
Piotr Müller. 

Gmina Kępice w ra-
mach funduszu wniosko-
wała o wsparcie w kilku 
zakresach. Ostatecznie 
otrzymamy dokładnie 4 
115 130 tysięcy złotych! 
Na co zostaną przezna-
czone te środki? 

– Dzięki tym pienią-
dzom rozpoczniemy 
przebudowę centrum 
Kępic. W mijającym roku 
zakończyliśmy etap pla-
nistyczny, a w 2021 roku 
przejdziemy do realiza-
cji tej wielkiej inwestycji, 
która odmieni wygląd 
miejscowości – wyjaśnia 
Burmistrz Majewska. Z po-
zyskanych pieniędzy zo-
staną wyremontowane 
budynki nr 1 oraz 3 przy 
ulicy Niepodległości. Zo-
staną one także podłą-
czone do ciepłociągu, 
a tym samym znikną z 
centrum kolejne dymią-
ce kominy. W okolicach 
tych budynków powsta-
ną także dwa punkty 
handlowo – usługowe, a 
także nowe pomieszcze-
nia gospodarcze, które 
zastąpią mało reprezen-
tacyjne szopki i składzi-
ki. Co istotne w ich do-
tychczasowej lokalizacji 
powstanie nowa droga 
wewnętrzna z miejscami 

Obecny stan budynków wielorodzinnych przy ul. Niepodległości w Kępicach.

do parkowania. To jed-
nak jeszcze nie wszystko. 
– Ponad milion złotych 
z tych środków przezna-
czony jest jako wkład 
finansowy w budowę 
Centrum Opiekuńczo 
– Mieszkalnego, które 
planujemy wybudować 
naprzeciwko magistratu 
– mówi Magdalena Ma-
jewska. 

Docelowo nowe atrak-
cje i funkcje zyska także 
Plac Osipowicza, który 
stanie się przyjazny dla 
osób w każdym wieku. 
– To świetne wiadomo-
ści na rozpoczęty 2021 
rok. Myślę, że wspólnie 
dokonamy wspaniałych 
zmian w naszej gminie 
– dodaje Burmistrz Ma-
jewska. Warto przypo-
mnieć, że w ostatnich ty-
godniach pozyskaliśmy 
także wiele środków z 
innych źródeł na cele in-
westycyjne i społeczne, 
które będą realizowane 
na terenie naszej gminy 
w 2021 roku. 

-Każda złotówka na 
rozwój naszego regionu 
jest bardzo ważna. Cieszę 
się, że znowu mam oka-
zję przekazywać dobre 
wiadomości. Nie mam 
wątpliwości, że Rządowy 
Fundusz Inwestycji Lokal-
nych to bezprecedenso-
we wsparcie i ogromny 
zastrzyk pieniędzy. Inwe-
stycje realizowane dzięki 
tym środkom są bardzo 
potrzebne i oczekiwa-
ne przez mieszkańców 
naszego regionu. Każde 
takie działanie to kolejny 
krok w rozwój naszej ma-
łej ojczyzny – mówi mini-
ster Piotr Müller.

Na przełomie 2020 i 
2021 roku otrzymaliśmy 
także kilkumilionowe do-
finansowanie na budo-
wę Centrum Opiekuńczo 
– Mieszkalnego, które 
stanie się prawdziwym 
domem dla osób z nie-
pełnosprawnościami. 
Będzie to kolejny etap 
rewitalizacji centrum Kę-
pic – sam obiekt powsta-
nie tuż obok Mieszkań 
Plus, naprzeciwko Urzę-
du Miejskiego. Dwukon-
dygnacyjny budynek z 
windą, salami do reha-
bilitacji, spotkań, poko-
jami mieszkalnymi będzie 
przeznaczony na cało-
dobowy pobyt dziesięciu 
osób i dzienny pobyt ko-
lejnych piętnastu osób. 
Co ważne, będą oni 
mieli zapewnione oprócz 
koniecznych terapii tak-

że wsparcie psychologa, 
pielęgniarki oraz opie-
kunów przez całą dobę. 
– Inicjatywa powstania 
takiej placówki zrodziła 
się po wielu rozmowach 
z rodzinami podopiecz-
nych naszego Środowi-
skowego Domu Samo-
pomocy. Bez wahania 
rozpoczęliśmy prace nad 
projektem budowalnym, 
a gdy tylko pojawiła się 
możliwość dofinansowa-
nia, od razu wszczęliśmy 

procedurę aplikacyj-
ną – wspomina Maciej 
Chaberski, Wiceburmistrz 
Kępic. Istnienie takiego 
domu z pewnością wpro-
wadzi wewnętrzy spokój 
do rodzin dotkniętych 
niepełnosprawnością bli-
skich. 

Środki w ramach mi-
nisterialnego progra-
mu „Centra Opiekuń-
czo – Mieszkalne” w 
połączeniu z Rządowym 
Funduszem Inwestycji 

Lokalnych pozwolą na 
pokrycie inwestycji w stu 
procentach. Łącznie po-
zyskane środki na ten cel 
wynoszą ponad 3 miliony 
400 tysięcy złotych. Co 
ważne, Gmina po wybu-
dowaniu obiektu będzie 
starała się w ramach 
tego samego programu 
(II modułu) o dofinanso-
wanie do funkcjonowa-
nia centrum.

W styczniu 2021 roku 
ruszyły już przetargi na 

wyłonienie wykonaw-
ców na termomoderni-
zację budynków przy ul. 
Niepodległości oraz bu-
dowę dwóch budynków 
gospodarczych z funkcją 
usługową. Obie inwe-
stycje będą zrealizowa-
ne jeszcze w tym roku. 
Wkrótce zostanie wyło-
niony także wykonawca 
na budowę Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkal-
nego.
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Tak będą wyglądały budynki przy ul. Niepodległości po termomodernizacji.

Podsumowanie dziesięcioletniej pracy na stanowisku Burmistrza Kępic

W grudniu minęło 10 lat od objęcia urzędu Burmistrza Kępic przez Magdalenę Majewską. „Obejmując urząd burmistrza gminy, uroczyście 
ślubuję, że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców 
gminy” – takie ślubowanie Magdalena Majewska składała już trzykrotnie. W dziesiątą rocznicę sprawowania tej funkcji, rozmawiajmy z Panią 
Burmistrz o przeszłości, przemianach, które dokonały się na naszych oczach w Gminie Kępice, ale także o wizji rozwoju na kolejne lata. 

Red.: W grudniu minęło 
dokładnie dziesięć lat od 
momentu, gdy składała 
Pani przed Radą Miejską 
ślubowanie, obejmując 
po raz pierwszy urząd 
Burmistrza. Potem jeszcze 
dwukrotnie powtórzyła 
Pani ten sukces. Czy pa-
mięta Pani emocje i myśli 
związane z tamtym wy-
darzeniem?

M.M.: Na pewno 
ogromny zapał i chęć 
do pracy. Do wyborów 
szłam z bardzo konkret-
nym programem wybor-
czym. Już od pierwszej 
kadencji mogłam liczyć 
na dobrą współpracę 
z Radą Miejską, także 
ogromnie wierzyłam, że 
większość założeń z pro-
gramu wyborczego da 
się zrealizować. W obiet-
nicach staram się być 
powściągliwa i zwykle 
obiecuję to, co da się 
zrobić. 

Red.: Pamięta Pani 
okoliczności i powody 
dla których postanowiła 
Pani wystartować w wy-
borach? 

M.M.: Żal mi było pa-
trzeć jak inne gminy 
prężnie się rozwijają. Pra-
cując jako Inspektor do 
spraw promocji w Urzę-
dzie Miejskim w Kępicach 
starałam się brać czynny 
udział w pozyskiwaniu 
pieniędzy zewnętrznych, 
w rozwoju naszej Gminy. 
Niestety, u nas był jakiś 
dziwny opór. Być może 
związany z kiepską orga-
nizacją... Pewnie wtedy 
postanowiłam, że trzeba 
to zmienić. Kiedy zdecy-
dowałam się kandydo-
wać, zaczęłam budo-
wać zespół. Już wtedy 
rozpoczęłam współpra-
cę z moim obecnym za-
stępcą Maciejem Cha-
berskim. Mając wokół 

siebie takich ludzi byłam 
pewna, że wszystko da 
się zrobić, że warto pró-
bować i trzeba wygrać 
te wybory. 

Red.: A potem zaczęła 
się praca. Co było naj-
trudniejsze, co zaskoczy-
ło, co budziło niepokój?

M.M.: Wiedziałam, 
z czym przyjdzie mi się 
zmierzyć. Przygotowując 
się do kampanii wybor-
czej dobrze znałam bu-
dżet gminy, zadłużenie i 
inne problemy. Najtrud-
niejszą sprawą był stan 
ówczesnego Zakładu 
Energetyki Cieplnej. Już 
w pierwszym roku pierw-
szej kadencji radni Rady 
Miejskiej zgodzili się na 
likwidację dwóch zakła-
dów budżetowych – ZEC 
oraz ZGKiM, i powoła-
nie w ich miejsce jednej 
spółki. Do tej pory jestem 
im bardzo wdzięczna za 
to, że poparli ten pomysł. 

Red.: Co z tej perspek-
tywy dziesięciu lat przy-
sporzyło Pani najwięcej 
problemów?

M.M.: Przydałoby się 
trochę więcej pieniędzy. 
Potrzeby i oczekiwania 
mieszkańców są bar-
dzo duże, a z wpływów 
podatkowych niewiele 
można zrobić. Praktycz-
nie każdą inwestycję 
realizujemy z pieniędzy 
zewnętrznych. Chciała-
bym budować jeszcze 
więcej dróg, chodników, 
mieszkań, obiektów spor-
towych – ale niestety, nie 
wszystko od razu. 

Red.: Kiedy zaczyna-
ła Pani swoją pierwszą 
kadencję budżet był o 
połowę mniejszy. Jak są-
dzę, znaczący wpływ na 
to mi ilość pozyskanych 
środków zewnętrznych. 
Dziś kępicki samorząd 
jest dla innych przykła-

Dekada Magdaleny Majewskiej

dem dynamicznego roz-
woju.

M.M.: To zasługa ca-
łego zespołu, wszystkich 
pracowników. Jak już 
wcześniej wspomniałam 
zaczęłam od zmian or-
ganizacyjnych, w Urzę-
dzie powstały referaty, 
dzięki temu praca może 
przebiegać sprawnej i 
szybciej. Stworzyłam ze-
spół, z którego jestem 
dumna. Ale to także pra-
ca radnych, sołtysów, 
dyrektorów, prezesów 
jednostek OSP, klubów 
sportowych… 

Red.: Jakie inwestycje 
uważa Pani za najważ-
niejsze?

M.M.: Zdecydowanie 
te, które przynoszą naj-
więcej radości i dumy 
mieszkańcom. Cieszę się 
zatem z każdego chod-
nika,  odcinka zrobionej 
drogi, ale również każdej 
filii biblioteki, boiska. In-
westycją, która świetnie 
funkcjonuje jest z pewno-
ścią Środowiskowy Dom 
Samopomocy. Ale to 
nie sam budynek o tym 
świadczy, ale zespół, któ-

Burmistrz Magdalena Majewska podkreśla, że sukces tkwi w dobrym zespole.

ry tam pracuje z Toma-
szem Zagrajkiem na cze-
le. Nasza biblioteka – na 
pewno bym się tak nie 
cieszyła z remontu który 
tam wykonaliśmy, gdyby 
nie świetny zespół z Mar-
tą Borodziuk na czele, 
który potrafi wykorzystać 
potencjał budynku.

Red.: Ale nigdy nie jest 
sielankowo. Z pewnością 
są rzeczy, które zrobiłaby 
Pani inaczej. A może nie 
zrobiłaby Pani wcale?

M.M.: Wszystkie inwe-
stycje wynikają z potrzeb 
mieszkańców, dlatego 
jeżeli nawet na początku 
wydaje nam się, że na 
przykład droga jest za 
wąska, albo chodnik nie 
z tej strony, to po czasie 
zwykle okazuje się, że jest 
dobrze. Trudnymi do roz-
wiązania są sprawy, na 
które  mam ograniczony 
wpływ, np. po raz kolejny 
PKP zmieniło rozkład jady 
pociągów, bez żadnych 
konsultacji, dyskusji, nie 
było żadnego pytania.

Red.: Praca w samorzą-
dzie jest sporym obciąże-
niem. Z jednej strony zróż-

nicowane oczekiwania 
społeczne, z drugiej moż-
liwości finansowe czy 
ograniczenia związane 
ze stanem prawnym. Jak 
radzi sobie Pani z takimi 
trudnościami?

M.M.: Są trudniejsze 
dni, ale jeżeli praca przy-
nosi efekty, to bardzo 
szybko zapominam o 
trudnościach. Wsłuchu-
jąc się w głos mieszkań-
ców, staram się wdra-
żać ich konstruktywne 
podpowiedzi czy uwagi. 
Oczywiście należy zdać 
sobie sprawę, że jako 
gmina nie mamy wpły-
wu na niektóre rozwiąza-
nia prawne czy organiza-
cyjne. 

Red.: 10 lat temu Gmi-
na Kępice wyglądała 
zupełnie inaczej. Dziś - to 
wprawdzie nadal z wielo-
ma problemami gmina, 
jednak znacznie odmie-
niona w wielu obszarach. 
Jak Pani dziś patrzy na to 
miejsce? 

M.M.: Marzyłam o tym, 
żeby mieszkańcy Gminy 
Kępice byli dumni z tego, 
że właśnie tu mieszkają. 

Myślę, że powoli udaje 
nam się osiągnąć ten 
cel. Osiągamy sukcesy w 
skali całego kraju, przy-
jeżdża do nas coraz wię-
cej turystów, a to również 
za sprawą odbudowanej 
Sobótki. Odwiedzają nas 
samorządowcy z całe-
go kraju, by uczyć się 
od nas, brać z nas przy-
kład. Myślę, że wszyscy 
powinniśmy być z tego 
dumni. A co dalej? Na 
pewno inwestycje w bu-
dowę dróg, chodników, 
ścieżek rowerowych. Ale 
również budowa kana-
lizacji i wodociągów w 
miejscach, gdzie jeszcze 
ich nie ma. Ogromnym 
wyzwaniem jest rewita-
lizacja centrum Kępic 
wraz z remontem dwor-
ca, budowa nowych 
mieszkań.  Rok 2021 za-
powiada się naprawdę 
dobrze. 

Red.: Dziękując za roz-
mowę, życzymy, aby 
wszelkie plany i założenia 
w pełni się ziściły. Życzy-
my kolejnych, aktywnych 
lat pracy dla naszych 
mieszkańców.

         g
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Pierwsi seniorzy z naszej gminy są już zaszczepieni

Szczepienia w naszej 
gminie realizowane są w 
punkcie szczepień, który 
został utworzony w Reha 
– aktiv przy ul. Wolności. 
Pierwsi mieszkańcy poja-
wili się w punkcie  chwilę 
po godzinie ósmej. – W 
pierwszej kolejności pa-
cjenci otrzymują ankietę 
zdrowotną do wypełnie-
nia, później przyjmowani 
są przez lekarza, który 
przeprowadza kwalifika-
cję do szczepienia – infor-
muje Luiza Weinmeister 
z kępickiego Reha-ak-
tiv. Po pozytywnej we-
ryfikacji, mieszkańcom 
podawana jest szcze-
pionka. – Zaproszenie 
na szczepienie otrzyma-
łem wiadomością sms z 
konkretnym terminem i 
godziną. System działa i 
jest dość dobrze zorga-
nizowany – mówi Jerzy 
Flegel, który pojawił się 
w punkcie szczepień. Do 
Kępic szczepionki dotarły 
w poniedziałek i są prze-
chowywane w lodów-
ce. – Otrzymane dawki 
zgodnie z deklaracjami 
władz państwowych wy-
starczą na zaszczepienie 
trzydziestu osób w tygo-
dniu. Wszystkie szczepie-
nia będziemy raczej re-
alizować w jednym dniu 
w każdym tygodniu, w 
zależności od dyspozycji 
lekarza – wyjaśnia pani 
Weinmeister.

W Kępicach ruszyły szczepienia!
26 stycznia zaszczepiono pierwszych mieszkańców Gminy Kępice przeciwko COVID- 19.

Dbamy o powietrze z powietrza

Specjaliści z firmy GTI 
Dron przeprowadzili w 
grudniu pierwsze bada-
nie jakości powietrza w 
Kępicach. Sprawdzili, czy 
materiały używane do 
palenia są zgodne z nor-
mami. 

Badanie przy użyciu 
tej techniki przeprowa-
dzono przy kominach 
Przedsiębiorstwa Go-
spodarki Komunalnej w 
Kępicach. – Nasze po-
miary wskazują w bar-
dzo szczegółowych da-
nych wszelkie nadużycia 
w określonych normach. 
Dzięki otrzymanym da-

nym jesteśmy w stanie 
stwierdzić z którego kon-
kretnie komina wydo-
bywa się dym, który po-
wstaje w wyniku spalania 
niedopuszczalnych czy 
zakazanych materiałów 
– informuje Artur Syska – 
Godlewski. – Wyniki tego 
badania są podstawą 
do nakładania kar na te 
osoby, które nie stosują 
się do przepisów prawa 
w tym zakresie – doda-
je specjalista. Wyniki z 
pomiaru kominów przy 
PGK w Kępicach przed-
stawiono samorządow-
com. Potwierdzają one, 

Wśród pierwszych 
osób, które poddały się 
szczepieniu była także 
pani Teresa Bańczyk z 
Biesowic. - Nie trzeba 
było mnie namawiać 
na szczepienie, od razu 
kiedy pojawiła się szan-
sa postanowiłam z niej 
skorzystać. We wrześniu 
będę miała 87 lat, wiele 
już w życiu przeżyłam, tak 
więc szczepienie nie jest 
dla mnie jakoś szczegól-
nie stresujące – przyznaje 
pani Teresa.

Luiza Weinmeister przy-
pomina, aby seniorzy 
do szczepienia zakładali 
ubrania, które w łatwy 
sposób będzie można 
odgarnąć, aby wykonać 
szczepienie w ramię. Jak 
zauważa, nasi mieszkań-
cy są zdyscyplinowa-
ni i nie mają większych 
obaw wynikających z 
prowadzonych szcze-
pień.

- Zawsze wykonywa-
łam wszystkie badania i 
szczepienia na każdym 
życiowym etapie. Mam 
nadzieję, że te szczepion-
ki pomogą wielu ludziom 
i dzięki nim pandemia 
szybko się skończy. Oso-
by w moim wieku zachę-
cam, żeby też korzystały 
z tej okazji i się szczepiły – 
dodaje pani Teresa Bań-
czyk z Biesowic.

Na tym etapie system 
wysyła wiadomości o 

że wszelkie używane 
materiały do spalania 
są zgodne z przepisa-
mi, a wszystkie uzyska-
ne pomiary z badania 
mieszczą się w normach. 
- Nie wykluczamy, że w 
najbliższych tygodniach 
będziemy prowadzić 
kolejne pomiary. Zależy 
nam, aby wszyscy miesz-
kańcy stosowali się do 
przepisów. Tu liczy się 
przede wszystkim zdro-
wie nas wszystkich - ko-
mentuje Maciej Chaber-
ski, Wiceburmistrz Kępic. 
Kolejne badanie odbyło 
się w styczniu nad do-

terminie szczepienia do 
osób w wieku 70 i 80 plus. 
– System wybiera osoby 
zarówno w wieku 80 jak 
i 70 plus. Prosimy, aby 
wszystkie osoby zgłasza-
jące się na szczepienie 
miały prawidłowo zało-
żone maseczki, posiada-
ły dokument tożsamości 
oraz nr PESEL – przypomi-
na Luiza Weinmeister.

Przypomnimy także, 
że osoby zaszczepione 
po raz pierwszy, wkrótce 
otrzymają zaproszenie 
na podanie drugiej daw-

ki szczepionki. 
- Na szczepienia wraz 

z mężem zarejestrowa-
liśmy się w tutejszym 
punkcie szczepień. To 
ważne, że w Kępicach 
utworzono taki punkt, 
dzięki któremu mieszkań-
cy mogą bez większych 
problemów zrealizować 
to szczepienie – mówią z 
kolei Regina i Adam Rola 
z Kępic, którzy również 
dzisiaj zostali zaszczepie-
ni.                                    

                             g 

Myślą o innych

Nie ma słów,  
którymi można podziękować

22 stycznia od wcze-
snych godzin poran-
nych mieszkańcy 
Gminy Kępice dzielili 
się z innymi najcenniej-
szym darem. Co ważne, 
ofiarujących ten rodzaj 
pomocy - wciąż przy-
bywa. 

Krwiobus przybywa-
jąc do Kępic daje moż-
liwość mieszkańcom 
naszej gminy komforto-
wego oddania krwi. Z 
tej możliwości korzystają 
zarówno krwiodawcy z 
wieloletnim stażem, ale 
dzięki m.in. aktywnej pra-
cy członków kępickiego 
klubu HDK – nowe osoby 
zainteresowanie niesie-
niem pomocy potrze-
bującym. – Inicjatywa 
oddawania krwi w punk-
tach mobilnych jest zna-
komita. Dzięki niej, nasi 
krwiodawcy nie muszą 
jeździć do Słupska tra-
cąc niepotrzebnie czas 
na podróż. Poprosiłem 
centrum krwiodawstwa, 
aby krwiobus przyjeż-
dżał do Kępic przynaj-

mniej cztery razy w roku 
– mówi Jerzy Flegel, 
prezes kępickiego klu-
bu Honorowego Dawcy 
Krwi. – Niezwykle się cie-
szę, że do tego punktu 
przychodzi za każdym 
razem coraz więcej 
osób. Są to zarówno nasi 
stali członkowie, ale też 
nowe osoby – dodaje 
prezes. Sam pobór krwi 
odbywa się w punkcie 
mobilnym zazwyczaj w 
godzinach 9-12. W tym 
czasie krew oddaje zwy-
kle od kilkunastu, do na-
wet trzydziestu osób. Jak 
zauważa Jerzy Flegel 
najczęściej krew oddają 
osoby w średnim wieku. 
– Pamiętajmy, że jeśli nie 
będzie krwiodawców, 
to w wielu przypadkach 
medycyna nie będzie w 
stanie pomóc pacjento-
wi. Dlatego powinniśmy 
dbać o promocję idei 
krwiodawstwa, a przede 
wszystkim o samych 
krwiodawców. Mnie 
zwyczajnie brak słów, 
którymi można podzię-
kować naszym miesz-

kańcom za oddawanie 
krwi – przyznaje prezes 
Flegel. – To są niezwykle 
cenni ludzie, wszyscy 
powinniśmy wyrażać 
im wdzięczność! – do-
daje. W trakcie poboru 
przeprowadzonego w 
Kępicach 22 stycznia, 

Ważne wyróżnienia za świetną działalność

Instytut Książki i „Rzecz-
pospolita” w grudniu wy-
dały werdykt dotyczący 
Rankingu Bibliotek 2020. 
Biblioteka Miasta i Gminy 
Kępice zdobyła I miejsce 
w województwie pomor-
skim oraz 10. miejsce w 
Polsce! 

- Towarzyszy nam wiel-
ka duma i spore wzru-
szenie – przyznaje Marta 
Borodziuk, dyrektor na-
grodzonej biblioteki w 
Kępicach. Organizatorzy 
już po raz dziesiąty nagro-
dzili najlepsze biblioteki w 
Polsce, doceniając w ten 
sposób zaangażowanie 
samorządów, które uzna-
ły, że dobrze działająca 
biblioteka publiczna jest 
najlepszym sposobem 
zapewnienia wszystkim 
mieszkańcom bezpłatne-
go dostępu do kultury, li-
teratury, wiedzy i nowych 
mediów.

Olbrzymi sukces kępickiej biblioteki!

Ekipa z kępickiej biblioteki tuż po ogłoszeniu werdyktu 
plebiscytu, transmitowanego on-line.

W trakcie wizyty krwiobusa w styczniu, krew oddało 
25 osób.

Badanie z drona
mami rodzinnymi kilku 
kępickich ulic. Pomiary 
nie wskazały na naduży-
cia w zakresie palenia 
niewłaściwym opałem. 
Cały czas zachęcamy 
naszych mieszkańców 
do korzystania z progra-
mu „Czyste Powietrze”. 
Mieszkańcy mogą sko-
rzystać z porad w tym 
zakresie, udzielanych 
przez pracownika Urzę-
du Miejskiego po wcze-
śniejszym umówieniu 
telefonicznym. Wkrótce 
zostaną przeprowadzo-
ne kolejne badania. 
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Specjalistyczny dron wyposażony jest w wiele funkcji, 
umożliwiających stwierdzenie nadużyć związanych z 
wykorzystywaniem niewłaściwego opału.

Szczepienia realizowane są w punkcie 
przy ul. Wolności 23a w Kępicach. 

– To jest nasz gabinet zabiegowy – mówi 
Luiza Weinmeister.

krew oddało 25 osób, a 
łącznie udało się jej po-
zyskać aż 11.25 litrów. W 
tym dniu do kępickiego 
klubu HDK zapisało się 
także pięciu nowych 
członków. – Mam szcze-
rą nadzieję, że także te 
nowe osoby będą regu-

larnie oddawać krew. 
W najlepszych latach 
mieszkańcy oddawali 
nawet ok. 130 litrów krwi 
rocznie. W czasie pan-

Do kępickiego klubu HDK zapisało się w tym dniu 
pięciu nowych krwiodawców. 

demii odnotowaliśmy 
spory spadek do ok. 75 
litrów za 2020 rok – koń-
czy prezes Jerzy Flegel.  
                                          g 

Jedną z pierwszych mieszkanek, która zaszczepiła 
się w kępickim punkcie była Pani Teresa Bańczyk z 
Biesowic.

- Ideą rankingu jest 
wskazanie i opisanie tych 
placówek, które przywią-
zują szczególną wagę 
do wzbogacania swo-
ich zbiorów, rozwijania 
czytelnictwa w różnych 
formach, rozbudowy in-
frastruktury bibliotecznej, 
aktywizacji lokalnej spo-
łeczności i zachęcenie 
jej do korzystania z szero-
kiej oferty kulturalnej – in-
formuje Dariusz Jaworski, 
dyrektor Instytutu Książki.

Od 10 lat organizato-
rom przyświeca idea, 
aby poprzez dobrze 
działającą bibliotekę, 
wszyscy mieszkańcy 
otrzymali łatwy i całkowi-
cie bezpłatny dostęp do 
literatury, a więc wiedzy, 
nowych mediów i szero-
ko rozumianej kultury, w 
tym także imprez i innych 
wydarzeń o charakterze 
społeczno – kulturalnym. 

- Ta najwyższa lokata 
w naszym województwie 

i 10 miejsce w kraju są 
właściwie podsumowa-
niem naszej kilkuletniej 
pracy, w którą zaan-
gażowanych jest wielu 
wspaniałych ludzi w na-
szej gminie – mówi Mar-
ta Borodziuk, dyrektor 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice. – To sukces nie 
tylko całego naszego 
zespołu, ale także lokal-
nego samorządu. Wspól-
nie wprowadzamy wiele 
innowacji, pomysłów, 
a przede wszystkim słu-
chamy ludzi i staramy 
się dostosować ofertę 
do oczekiwań mieszkań-
ców– wyjaśnia Marta Bo-
rodziuk. 

W poprzednich edy-
cjach tego rankingu 
laureaci byli zapraszani 
na uroczystą galę do 
Warszawy. W tym roku 
gala odbyła się on-line 
ze względu na panujące 
obostrzenia. Kępicka eki-
pa bibliotekarzy i współ-

pracowników biblioteki 
o swoim zwycięstwie 
dowiedziała się właśnie 
z transmisji internetowej 
tej uroczystości. – Je-
steśmy bardzo szczęśli-
wi, że doceniono naszą 
pracę. Wyrażamy także 
wdzięczność wszystkim 
naszym mieszkańcom 
za lata życzliwej współ-
pracy – cieszy się Marta 
Borodziuk. 

Gratulacje płyną tak-
że od władz samorzą-
dowych. – To wspaniałe 
wyróżnienie dla naszej 
jednostki. Bardzo się cie-
szę, że zauważono naszą 
pracę i zaangażowanie 
pracowników w rozwój 
kultury w naszej gminie. 
Serdecznie gratuluję 
wszystkim, którzy się do 
tego sukcesu przyczynili 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

         g
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Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

Uczniowie z kępickiej 
szkoły mogą skorzystać 
choć z namiastki sporto-
wych doznań na lodzie. 
Niektóre lekcje wycho-
wania fizycznego od-
bywają się na kępickim 
lodowisku. - Bardzo się 
cieszymy, że możemy 
pojeździć na łyżwach 
w czasie zajęć - mówią 
zgodnie dzieci z pełnym 

uśmiechem. Choć w ten 
sposób nasi najmłod-
si mieszkańcy mogą w 
tym trudnym sezonie sko-
rzystać z dobrodziejstw 
zimowej pory roku. Na 
zdjęciu podpatrzone za-
jęcia wychowania fizycz-
nego, prowadzone przez 
nauczycieli trenerów.

g

W-F na lodowisku 
to sama radość!

Choć spotkało ich 
nieszczęście, już myślą 
o lepszej przyszłości. 
Wszystko dzięki ludziom, 
którzy przyszli z pomocą.

Dramat w Osiekach

Po tragicznym pożarze 
w Osiekach, w którym 
dach nad głową straciło 
9 osób w pomoc zaan-
gażowały się instytucje i 
osoby prywatne. Poma-
ga wielu ludzi. 

- Jesteśmy ogromnie 
wdzięczni  ludziom, któ-
rzy nam pomagają. Nie 
potrafię opisać słowami, 
czego teraz doświadcza-
my. Otrzymujemy mnó-
stwo dobra i wsparcia od 
ludzi, dzięki nim zaczyna-
mi myśleć o przyszłości – 
mówi ze łzami w oczach 
pani Bożena Maksymiak, 
jedna z poszkodowanych 
w pożarze osób. W ostat-
nich dniach pomagają 
niemal wszyscy. Zaan-
gażowali się mieszkańcy, 
przedstawiciele instytucji, 
pracodawcy osób, które 
straciły swój dom. – Otrzy-
mujemy bardzo różno-
rodną pomoc. Sąsiedzi 
pomagają w uprzątnię-
ciu pogorzeliska, lokalne 
gospodarstwa rolne uży-
czyły swój sprzęt, ludzie 
ofiarowują nam odzież, 
żywność – wylicza z kolei 
Izabela Plich, Sołtys Osiek 
i jednocześnie poszkodo-
wana w tym nieszczęśli-
wym pożarze. – Bardzo 
wszystkim dziękuję za oka-
zane wsparcie. Dostali-
śmy je od urzędników i od 
mnóstwa ludzi dobrego 
serca. Dzięki tej ogrom-
nej pomocy nabraliśmy 
nadziei, że odbudujemy 
nasz dom – dodanie pani 
Iza.

Na chwilę obecną 
poszkodowane rodzi-
ny zostały dostatecznie 
zaopatrzone w odzież, 
koce i pościele oraz inne 
rzeczy pierwszej potrze-
by. Teraz najważniejsze 
jest, aby jak najszybciej 
odbudować spalony 
dom. – Dziękuję wszyst-
kim, którzy włączyli się 
w pomoc. Oprócz wie-
lu darów rzeczowych, 
wpłynęły też środki finan-
sowe za pośrednictwem 
zbiórki internetowej i kon-
ta stowarzyszenia „Ra-
zem dla Kępic” – mówi 

Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Dzięki 
wpłatom jest szansa na 
szybkie przeprowadzenie 
prac remontowo – bu-
dowlanych, stąd w dal-
szym ciągu apelujemy o 
pomoc finansową. Waż-
ne jest także wsparcie w 
postaci materiałów bu-
dowalnych, które będą 
nieocenione podczas 
remontu.

- Wiem, że musimy za-
mknąć przeszłość za 
sobą i iść przed siebie. 
Dzięki Wam – ludziom, 
którym nie jesteśmy obo-
jętni, mamy szansę pod-
nieść się z tego. Za Wasze 
dobro, okazaną pomoc 
bardzo dziękuję. Nigdy 
Wam tego nie zapomni-
my – mówi wzruszona 
Bożena Maksymiak.  – To 
co nas spotkało, to wiel-
ka tragedia. Straciliśmy 
wszystko. Ale to co dzieje 
się teraz, przeszło moje 
najśmielsze wyobraże-
nia. Ludzie są wspaniali, 
życzliwi, pomocni. Teraz 
nabieram wiary, że od-
budujemy nasz wspólny 
dom – mówi Izabela Pilch.

Mieli wkrótce w nim 
zamieszkać  

4 lutego doszło do ko-
lejnego pożaru, tym ra-
zem w miejscowości Ja-
błonna. Spaleniu uległ 
nowopowstający dom. 
– Mój kuzyn budował go 
własnymi rękoma dla 
swojej rodziny, żony Kasi i 
dwójki córeczek. Bardzo 
proszę o wsparcie finan-
sowe, aby mógł zakupić 
niezbędne materiały do 
odbudowy – pisze Marta 
Nowakowska, która zało-
żyła zbiórkę na popular-
nym portalu (https://zrzut-
ka.pl/zggn8h). Także i tym 
razem nie odmówiono 
rodzinie pomocy. Zainte-
resowanych wpłatami 
przybywa. Sytuację po-
twierdza właścicielka bu-
dynku, w którym wybuchł 
pożar. – Prace budowla-
ne rozpoczęliśmy pięć lat 
temu. To miało być nasze 
miejsce na ziemi. Na bu-
dowę domu nie braliśmy 
kredytu, wszystkie prace 
staraliśmy się wykonywać 
swoimi siłami. Najwięk-
szą pracę wykonał mój 
mąż Radosław – mówi 
Katarzyna Olechnowicz. 
Rodzina w tym roku mia-

ła zakończyć budowę.  
-Wiele wskazywało na to, 
że w tym roku wprowa-
dzilibyśmy się do domu. 
Teraz jednak nasze pla-
ny musimy zweryfikować 
– dodaje pani Katarzy-
na.  Właścicielom zależy 
na dalszej budowie, za-
tem liczą, że ekspertyzy 
z nadzoru budowlanego 
pozwolą kontynuować 
prace budowlane i że po-
mimo tragedii, wreszcie 
stworzą tu swój wymarzo-
ny dom. – Mamy ogrom-
ną wdzięczność do ludzi, 
którzy nas otaczają. Wie-
le osób oferuje nam po-
moc, wiem, że organizo-
wane są zbiórki. Jesteśmy 
bardzo wdzięczni – dzię-
kuje Katarzyna Olechno-
wicz. W pomoc włączają 
się nie tylko osoby pry-
watne, ale także lokalne 
stowarzyszenia. Pomoc 
zadeklarowało chociaż-

by Caritas Parafii Barci-
no. Na stronie Facebook 
zamieszczono apel – „w 
ostatnim tygodniu w wy-
niku pożarów trzy rodziny 
z Osiek i Jabłonnej straciły 
dach nad głową. W tym 
trudnym dla nich czasie 
pokażmy, że nie zostali 
z tym problemem sami. 
W  niedzielę 14 lutego, w 
kościołach naszej parafii  
odbędzie się zbiórka na 
ten cel. Zachęcamy do 
wsparcia, cel bowiem 
szczytny – napisało lokal-
ne Caritas. – Choć to co 
nas spotkało jest sporym 
obciążeniem psychicz-
nym, to zaczynamy my-
śleć pozytywnie. Wierzy-
my, że wybudujemy nasz 
ukochany dom, tylko nie-
co później, niż zakładali-
śmy – kończy pani Kata-
rzyna Olechnowicz.   

            g

W Osiekach dach nad głową straciło dziewięć osób.

Przypomnijmy, że w 
ostatnich tygodniach 
Gmina Kępice otrzy-
mała kolejne wsparcie 
z tego programu. Tym 
razem to ponad 4 milio-
ny złotych! Wśród gości 
programu telewizyjne-
go wypowiadali się rów-
nież Prezydent Zamo-
ścia Andrzej Wnuk oraz 
dr hab. Witold Potwora, 
ekonomista z Wyższej 
Szkoły Zarządzania i Ad-
ministracji w Opolu. – Te 
pieniądze przeznacza-
my na dość duże inwe-
stycje, które bez tego 
wsparcia byłoby trud-
no zrealizować – pod-
kreślał Andrzej Wnuk, 
prezydent Zamościa. Z 
kolei Magdalena Ma-
jewska odpowiadała 
na pytania dotyczące 
wpływu tych środków 
na przemiany w niewiel-
kich, popegeerowskich 
gminach. – Pieniądze 
te wykorzystujemy na 
inwestycje związane 
z poprawą warunków 
mieszkaniowych, zago-

spodarujemy centrum 
Kępic oraz uzyskaliśmy 
wkład finansowy w re-
alizację ważnej inwesty-
cji – budowy Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkal-
nego – mówiła Burmistrz 
Kępic. – Na zaplano-
wane inwestycje mamy 
wykonane już projekty i 
wkrótce rozpoczniemy 
procedury przetargowe 
– dodała. Z kolei dr hab. 
Witold Potwora zwrócił 
uwagę, że dzięki rządo-
wym funduszom popra-
wia się infrastruktura nie 
tylko w miastach, ale 
właśnie w mniejszych 
gminach. – To często 
modernizacja niewiel-
kich, ale ważnych dla 
mieszkańców odcinków 
dróg, termomoderniza-
cja budynków i wiele 
innych. Chodzi o do-
prowadzenie do sytu-
acji, kiedy poziom życia 
w tzw. Polsce lokalnej 
zaczyna być porów-
nywalny z poziomem 
większych miast. Polska 
w małych miejscowo-

Zauważeni za pozyskanie środków!

Kępice – „Twój wybór”
W grudniowym wydaniu programu publicystycznego „Twój wybór” emitowanego w ogólnopolskich mediach, 
gościem była m.in. Burmistrz Kępic Magdalena Majewska. Tematem programu było wykorzystanie przez polskie 
samorządy pieniędzy pochodzących z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

ściach jest piękna, war-
to zatem inwestować w 
inicjatywy lokalne – dia-
gnozował ekonomista. 
Choć dzięki takim inwe-
stycjom jak Mieszkanie 
Plus, poprawa infrastruk-
tury drogowej, czy ter-
momodernizacja sytu-
acja w gminie znacznie 
się poprawia, to nadal 

W programie obok Burmistrz Majewskiej wystąpił także Prezydent Zamościa i eko-
nomista z uczelni.

Wspomnienie

Mieczysława Zapletal 
mając ukończone 63 lata 
zmarła 9 stycznia 2021 
roku. Była mieszkanką 
Barcina. Absolwentka 
Uniwersytetu im. Mikołaja 
Kopernika w Toruniu jako 
nauczyciel bibliotekarz. 
Jej praca zawodowa i 
społeczna związana była 
z ukończonym kierun-
kiem studiów. Pracowała 
m.in. w Pedagogicznej 
Bibliotece Wojewódzkiej 
w Słupsku oraz w biblio-
tece szkolnej w Barcinie. 
W grudniu 2000 roku pra-
cownicy PBW powołali 
Stowarzyszenie Volumin, 
którego celem jest sze-
rzenie kultury medialnej 
– jego prezesem była 
Mieczysława Zapletal. 
Pełniąc wyróżniająco 
obowiązki prezesa otrzy-
mała resortowe odzna-
czenie Prezydenta Rze-
czypospolitej Polskiej. Pod 
jej kierownictwem Stowa-
rzyszenie Volumin otrzy-
mało nagrodę specjalną 
Pomorskiego Kuratora 
Oświaty w Gdańsku pod-
czas Gali Bursztynowego 
Mieczyka. Swoją społecz-
ną działalność zaakcen-
towała również w Związku 
Żołnierzy Wojska Polskie-
go w kole nr 1 w Słup-
sku. Doceniając wartości 
moralne, etyczne i chęć 
społecznego działania, 
mieszkańcy Barcina w 
2019 roku wybrali Panią 
Mieczysławę Zapletal na 
członka Rady Seniorów 
Gminy Kępice. W dniu 
21 maja 2019 roku otrzy-
mała z rąk Pani Burmistrz 
Magdaleny Majewskiej 
gratulacje i oficjalną no-
minację na Radną Rady 
Seniorów Gminy Kępice. 
CZŁOWIECZY LOS ograni-
czył jej działalność w tym 
gremium nie pozwalając 
zbyt długo przebywać 
wśród nas.

W imieniu Rady Senio-
rów – przewodniczący 
Stanisław Grześkowiak.

                     g

Byłaś z nami 

problemy są spore, o 
czym wspominała Bur-
mistrz Kępic. – Wciąż 
dokucza nam np. wy-
kluczenie komunikacyj-
ne naszej gminy. Miesz-
kańcy mają problem, 
żeby bez większych pro-
blemów podróżować 
transportem zbiorowym 
do pracy w pobliskich, 

Sukces mieszkańców dwóch Sołectw

W grudniu zakończył 
się konkurs „Sołectwo z 
sercem”. Wyniki ogłosili-
śmy w Międzynarodowy 
Dzień Osób z Niepełno-
sprawnościami.

Jesienią 2020 roku 
ogłosiliśmy konkurs prze-
znaczony dla mieszkań-
ców naszych sołectw. 
Polegał on na zbieraniu 
nakrętek plastikowych, 
które docelowo będą 
spieniężone, a środki 
przekazane na dzia-
łalność charytatywną. 
– Konkurs łączył kilka 
celów. Z jednej strony 
chcieliśmy zwrócić uwa-
gę na potrzebę niesie-
nia pomocy osobom z 
niepełnosprawnościa-
mi, a także promować i 
przypominać zasady se-
lektywnej zbiórki odpa-
dów – wyjaśnia Marzena 
Piszko – Bojaryn, koordy-
nator ds. dostępności w 
Gminie Kępice. Nakrętki 

stanowią surowiec, któ-
ry jest skupowany przez 
specjalistyczne firmy. 
Najczęściej uzyskane w 
ten sposób środki prze-

Wiemy, gdzie trafiły serca!

Na stanie wypożyczalni jest bardzo różnorodny sprzęt, 
który z pewnością znacznie ułatwi wielu osobom co-
dzienne funkcjonowanie.

kazywane są fundacjom 
i stowarzyszeniom wspo-
magającym osoby z 
niepełnosprawnościami. 
Nagrodą w naszym kon-

Na krótko

Wypożyczalnia sprzętu 
rehabilitacyjnego do-
stępna także dla miesz-
kańców Gminy Kępice.

Od stycznia tego roku, 
wypożyczalnia sprzę-
tu rehabilitacyjnego i 
pomocy medycznych 
obsługuje wszystkich 
mieszkańców powiatu 
słupskiego w wieku po-
wyżej 60 roku życia. Wy-
pożyczalnia mieści się w 
siedzibie Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzi-
nie przy ul. Sienkiewicza 
20 i jest czynna od po-
niedziałku do piątku, w 
godzinach od 7.30 do 
15.30. W ramach Wypo-
życzalni seniorzy mogą 
nieodpłatnie skorzystać 

ze sprzętu rehabilita-
cyjnego i pomocy me-
dycznych w zależności 
od rodzajów niepełno-
sprawności, z uwzględ-
nieniem potrzeb w 
zakresie ich samodziel-
ności i funkcjonalności 
oraz zastosowania w re-
habilitacji.

Zapraszamy wszystkich 
zainteresowanych do 
kontaktu z Powiatowym 
Animatorem Działań 
Senioralnych - Panią Eu-
niką Jędrzejewską – Pie-
trzyk (tel. 59 841 43 11), 
która udziela wszelkich 
informacji dotyczących 
zasad korzystania z Wy-
pożyczalni.

g

Możemy skorzystać 
z pomocy

kursie jest serce, które 
zostanie usytuowane w 
zwycięskim sołectwie. – 
Na początku założyliśmy, 
że zwycięży sołectwo, 
które zbierze najwięcej 
surowca w przeliczeniu 
na mieszkańca. W trak-
cie trwania konkursu, 
podwyższyliśmy stawkę 
o kolejny kosz dla so-
łectwa, które zbierze 
najwięcej kilogramów 
– informuje Piszko – Boja-
ryn. Serca, które zostaną 
usytuowane w zwycię-
skich sołectwach będą 
służyły mieszkańcom do 
dalszych zbiórek, a tym 
samym do podtrzyma-
nia idei pomagania i 
selektywnego zbierania 
odpadów. – Wyselekcjo-
nowany w ten sposób 
surowiec zbieramy w na-
szych magazynach, a po 
uzyskaniu większej ilości 
sprzedajemy. Uzyskane 
w ten sposób środki prze-
każemy na cel wybranej 

fundacji – dodaje Daria 
Jankowska, prezes Spół-
dzielni Socjalnej „Zielony 
Punkt”. Do kogo zatem 
trafiły czerwone serca? 
W kategorii „największa 
ilość” zebranych nakrę-
tek pierwsze miejsce za-
jęło Sołectwo Obłęże 
uzyskując 244 kilogramy 
surowca. Z kolei w kate-
gorii „w przeliczeniu na 
mieszkańca” laureatem 
zostało Sołectwo Żelice 
z wynikiem 0,94 kg na 
mieszkańca. Łącznie w 
czasie trwania tej akcji, 
wszystkie sołectwa bio-
rące udział w konkursie 
zebrały aż 760,12 kg! 
– Wszystkim serdecznie 
dziękujemy za zaanga-
żowanie i udział w kon-
kursie. Doceniamy Wasz 
wkład i chęć pomocy 
potrzebującym – dziękuje 
Marzena Piszko – Bojaryn. 

                     g

Serce w Obłężu zostało zamontowane przy przystanku 
autobusowym w centrum wsi.

większych miejscowo-
ściach. Liczymy także, 
że realizacja w naszej 
gminie wspomnianych 
inwestycji, przyczyni się 
do zmniejszenia bez-
robocia. Każda oferta 
pracy w naszej gminie 
jest na wagę złota – 
podsumowała Burmistrz 
Majewska.                    g 

„Dzięki Waszej pomocy, mamy szansę się z tego podnieść…”

Tragiczne pożary  
w naszej gminie

W Jabłonnej rodzina wkrótce miała zamieszkać w swo-
im nowym domu. 4 lutego dom spłonął.
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W Kępicach grali z głową na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy

Dobry wynik mimo pandemii
W dniach 30 – 31 stycznia odbyła się w Gminie Kępice zbiórka w ramach 29 Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Ze względu 
na panujące obostrzenia trzeba było znacznie ograniczyć przebieg tegorocznego finału. Kępicki sztab oraz mieszkańcy naszej gminy, 
spisali się jednak na medal.

Morsowali  
dla Orkiestry

Najpierw kąpiel w je-
ziorze, potem kiełbaska 
z ogniska i wreszcie naj-
ważniejsze – wsparcie 
dla WOŚP! W sobotnie 
południe (30 stycznia) 
nad Jeziorem Obłęskim 
spotkali się fani morso-
wania. – Przybyli nie tyl-
ko mieszkańcy Gminy 
Kępice, ale także oko-
lic. Oprócz kąpieli nasze 
morsy wspierały Wielką 
Orkiestrę Świątecznej Po-
mocy – mówi Ewelina Ja-
worska – Schweda, sze-
fowa kępickiego sztabu 
WOŚP. Na propagato-
rów zimowej kąpieli cze-
kały liczne niespodzianki. 
– Można było kupić pysz-
ne ciasta przygotowane 
przez wolontariuszy, na-
pić się gorącej kawy czy 
zjeść kiełbaskę upieczo-
ną przy ognisku. W za-
mian uczestnicy kąpieli 
wrzucali do orkiestro-
wych puszek pieniądze 
– dodaje pani Ewelina. 
Do Obłęża przyjechali 
także rowerzyści. – Skrzyk-
nęliśmy kilka osób z grupy 
rowerowej „Szprycha” i 
przyjechaliśmy ze Słup-
ska dwukołowcami, żeby 
w tak pięknych okolicz-
nościach przyrody wes-
przeć orkiestrę – mówi 
Mirosław Pawelec. Stra-
żacy z OSP Kępice i Korzy-
bie wykorzystali zimową 
aurę, aby przeprowadzić 
szkolenia z ratownictwa. 
Wśród morsów pojawił 
się także Starosta Słupski 
Paweł Lisowski. – Przyje-

chałem z synem, żeby 
kąpielą w uroczym Jezio-
rze Obłęskim poprawić 
samopoczucie i zdrowie, 
a przede wszystkim wes-
przeć WOŚP. To świetna 
okazja na połączenie 
tych wszystkich elemen-
tów – powiedział Staro-
sta Lisowski. Rozgrzewkę 
poprowadziła Danuta 
Kołodziejczyk z Biesowic, 
a chwilę później uczest-
nicy z okrzykami radości 
zażywali kąpieli w jezio-
rze. Korzybskie Rekiny jak 
zawsze stanęły na wyso-
kości zadania!

Orkiestrowy  
kiermasz

Mieszkańcy Gminy 
Kępice okazali się szczo-
drzy. Na Placu Osipowi-
cza w niedzielę w godz. 
11- 16 odbył się kiermasz.

Wolontariusze sprze-
dawali różnorodne sma-
kołyki. – Mamy mnóstwo 
różnych ciast, pierogi, 
krokiety, itp. Jest też dużo 
fantów atrakcyjnych za-
równo dla dzieci oraz 
dorosłych – mówi Ewe-
lina Jaworska – Schwe-
da, szefowa kępickiego 
sztabu WOŚP. Mieszkań-
cy nabywali oferowane 
produkty, a pieniądze 
trafiały do orkiestrowych 
puszek. Wolontariusze 
byli także obecni wśród 
mieszkańców wielu wsi 
w naszej gminie, gdzie 
zachęcali do wsparcia 
orkiestry. – W tym roku 
licytacje odbywały się 
za pośrednictwem inter-
netu. Na moim profilu 
Facebook można było 

zapoznać się z bogatą 
ofertą i zarezerwować 
konkretny produkt, czy 
usługę – dodaje pani 
Ewelina. Wśród wie-
lu fantów były płyty, 
odzież, zabawki, ga-
dżety, ale też vouchery 
na usługi kosmetyczne, 
czy fryzjerskie. – Niektóre 
produkty  osiągnęły wy-
sokie kwoty. Na przykład 
kosz ze swojskimi wędli-
nami i serami osiągnął 
500 zł – cieszy się Ewelina 
Jaworska – Schweda. 
Kępickiemu kiermaszo-
wi towarzyszyła muzyka, 
ale też zabawy dla dzie-
ci w wykonaniu anima-
tora z „Ale frajda”. – Za-
wsze wspieramy Wielką 
Orkiestrę Świątecznej 
Pomocy i w tym roku 
musiało być podob-
nie. Gramy wprawdzie 
z ograniczeniami, ale 
najważniejsze, że zbiera-
my razem pieniądze dla 
potrzebujących – mówili 
mieszkańcy Gminy Kę-
pice, którzy odwiedzali 
kiermasz. 

Kępicki sztab WOŚP 
pracował do późna
Do późnych godzin 

wieczornych niedzieli, 
wolontariusze z kępickie-
go sztabu liczyli zebrane 
środki. Wynik zaskakuje!

Po niedzielnym kierma-
szu, który zorganizowa-
no na Placu Osipowicza 
w Kępicach, wolontariu-
sze udali się do swojego 
sztabu zlokalizowanego 
w szkole. - Do późnego 
wieczora liczyliśmy środki 
ze sprzedaży produktów 

na kiermaszu, zebra-
nych do puszek, czy z 
prowadzonych licyta-
cji - wymienia Ewelina 
Jaworska - Schweda. 
- Spodziewaliśmy się, że 
wynik będzie słabszy od 
tych z lat poprzednich. 
Ograniczenia związane z 
pandemią uniemożliwiły 
nam przecież zorganizo-
wanie wielu wydarzeń, 
które zawsze przyciąga-
ły mieszkańców - przy-
znaje pani Ewelina. Oka-
zuje się, że mieszkańcy 
naszej gminy pomimo 
obostrzeń, zorganizo-
wali się doskonale, aby 
wesprzeć WOŚP. - Po 
uwzględnieniu zebra-
nych środków z puszek 
i kiermaszu, eskarbonki i 
Allegro mamy ok. 28 ty-
sięcy złotych - mówiła z 
radością pani Ewelina. 
W całej akcji oprócz 
samej zbiórki pieniędzy 
na szczytny cel, ważne 
są też inne intencje. To 
wspólne działanie i od-
powiedzialność za in-
nych, zaangażowanie 
młodzieży w działalność 
charytatywną i między-
pokoleniowa współ-
praca na rzecz po-
trzebujących. - Jestem 
wdzięczna wszystkim 
naszym wolontariuszom. 
Jesteście wspaniali! 
Dziękuję za wszystkie 
podarunki na licytacje 
firmom i osobom, na któ-
re zawsze można liczyć - 
mówi szefowa kępickie-
go sztabu. - Mieszkańcy 
gminy Kępice są wspa-
niali! - dodaje.   
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Wolontariusze do późna liczyli zebrane środki. Wynik 
był zaskakujący.

Kępicki kiermasz zachęcał do wpłat na rzecz orkiestry 
przez kilka godzin.

Dla najmłodszych przygotowano radosne animacje.

W tym roku zrealizujemy wiele ważnych inwestycji

Gmina Kępice z budżetem na 2021 rok

Podczas sesji Rady 
Miejskiej, która odbyła 
się pod koniec grud-
nia, radni jednogłośnie 
przyjęli budżet na 2021 
rok. Najbliższe miesią-
ce to będzie czas wielu 
inwestycji w naszej 
gminie.    

Tegoroczny budżet za-
kłada dochody na pozio-
mie ponad 53 milionów 

złotych. Na ten moment, 
blisko 9 milionów złotych 
stanowią wydatki na in-
westycje i zakupy inwe-
stycyjne, ale z pewnością 
w ciągu roku kwota ta 
będzie wzrastać z uwagi 
na pozyskane środki ze-
wnętrzne. Ponad 3 mln 
300 tysięcy złotych za-
planowano na wydatki 
związane z utrzymaniem 
i modernizacją dróg i 

 Podczas grudniowej sesji 
radni jednogłośnie przyjęli 

budżet na 2021 rok.

chodników na terenie 
gminy. Uwzględniono w 
tym także dotację dla 
Powiatu Słupskiego na 
planowany remont dro-
gi powiatowej na odcin-
ku Osowo – Ciecholub. 
Ponad 3 miliony 792 ty-
siące złotych zostaną 
przeznaczone na szeroko 
rozumianą gospodarkę 
mieszkaniową. To oprócz 
wydatków związanych 

z zakupami nierucho-
mości, przede wszystkim 
duża inwestycja – budo-
wa i wyposażenie Cen-
trum Opiekuńczo – Miesz-
kalnego w Kępicach. W 
tym tygodniu na ten cel 
otrzymaliśmy ponad 2,3 
mln złotych z programu 
ministerialnego, a wcze-
śniej ponad milion złotych 
z Rządowego Programu 
Inwestycji Lokalnych. Nie 

zapomniano też o tury-
styce, w ramach której 
realizowana będzie in-
westycja Pomorskie Szla-
ki Kajakowe – to zakup 
łodzi szkoleniowych do 
nauki żeglowania na Je-
ziorze Obłęskim. Kolejne 
istotne środki będą prze-
znaczone na realizację 
projektów z dofinanso-
waniem z zewnętrznym 
– to choćby projekt „Kie-
runek – Mój Biznes”, czy 
budowa mikroinstalacji 
fotowoltaicznej na tere-
nie Ośrodka Wypoczyn-
kowego „Sobótka”. W 
2021 roku będą podpisa-
ne także kolejne umowy 
na dofinansowanie kilku 
ważnych projektów, o 
których w ostatnich ty-
godniach pisaliśmy na 
naszych stronach inter-
netowych. W przyszłym 
roku zaplanowano, że w 
ramach Funduszu Sołec-
kiego do naszych miesz-
kańców trafi ponad 457 
tysięcy złotych, z czego 
blisko 225 tysięcy będą 
przeznaczone na wydat-
ki inwestycyjne. – Dzięki 
środkom z Rządowego 
Programu Inwestycji Lo-
kalnych rozpoczniemy w 
2021 roku rewitalizację 
centrum Kępic, na ten 

cel otrzymamy 3 miliony. 
Liczymy także na kolej-
ne wsparcie z Funduszu 
Dróg Samorządowych, 
do którego już złożyliśmy 
kolejne wnioski. Będzie-
my realizować kolejne 
projekty z dofinansowa-
niem ze środków unij-
nych na cele społeczne 
i inwestycyjne – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Podczas 
grudniowej Sesji Rady 
Miejskiej podsumowano 
także działania realizo-
wane w 2020 roku. Radni 
dziękowali za wykonane 
inwestycje, które przy-
czyniły się do poprawy 
jakości życia mieszkań-
ców. Przewodniczący 
Marek Busłowicz podzię-
kował także Magdalenie 
Majewskiej za dziesięcio-
letnią pracę na stano-
wisku Burmistrza Kępic. 
– Dzięki wspólnemu za-
angażowaniu każdego 
roku osiągamy świetne 
rezultaty. Gmina Kępice 
w ciągu ostatniej dekady 
zmieniła się diametralnie 
– mówił Marek Busłowicz, 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kępicach. 
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Wspólne obowiązki

Segregujmy odpady!
Choć zdecydowana 

większość mieszkańców 
Gminy Kępice deklaru-
je segregowanie odpa-
dów, to wciąż mamy z 
tym spory problem. Od 
marca zapłacimy nieco 
więcej za odbiór i za-
gospodarowanie odpa-
dów.

Choć koszty obsługi 
systemu gospodarowa-
nia odpadami w całym 
kraju z każdym rokiem 
istotnie wzrastają,  to 
Gmina Kępice wciąż 
utrzymuje stawki na dość 
preferencyjnych warun-
kach. Wpływ na to, ma 
przede wszystkim fakt, 
że odbiór odpadów od 
mieszkańców realizowa-
ny jest przez Spółdzielnię 
Socjalną „Zielony Punkt”. 
– Odebrane odpady 
przekazujemy do Za-
kładu Unieszkodliwiania 
Odpadów w Bierkowie. 
Zatem na cenę składa-
ją się zarówno odbiór, 

jak i zagospodarowa-
nie śmieci – przypomina 
Daria Jankowska, pre-
zes Spółdzielni „Zielony 
Punkt”. Zdecydowana 
większość mieszkańców 
Gminy Kępice deklaruje 
pełną segregację od-
padów. – Niestety, wciąż 
zauważamy spore błędy 
w segregacji. Czasem 
wynikają one z niewie-
dzy, czasem z niechęci. 
Musimy pamiętać, że 
takie nieodpowiedzialne 
działania przyczyniają się 
do wzrostu cen – dodaje 
prezes Jankowska. W tym 
roku także inne elementy 
spowodują wzrost kosz-
tów funkcjonowania sys-
temu unieszkodliwiania 
odpadów. – Liczyliśmy, 
że nie będziemy musie-
li drastycznie podnosić 
cen dla mieszkańców i 
to na szczęście się uda-
ło. Konieczna podwyżka 
pokryje w zasadzie tylko 
wzrost cen rynkowych 

– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Od nowego roku wzro-
sły ogólne koszty gospo-
darowania odpadami, 
ale także koszty wyna-
grodzenia pracowni-
ków, koszty produkcyjne 
worków i pojemników, 
a także sukcesywnie 
wzrasta ilość odpadów 
wielkogabarytowych. 
Ustawa o utrzymaniu 
czystości i porządku w 
gminach  jasno określa 
sposób finansowania ca-
łego systemu. Zgodnie 
z przepisami powinien 
się samofinansować, 
tzn. środki z pochodzą-
ce z opłat za gospo-
darowanie odpadami 
komunalnymi powinny 
pokrywać wszystkie kosz-
ty funkcjonowania tego 
systemu.  Na realizację 
działań z zakresu go-
spodarki odpadami ko-
munalnymi Gmina musi 
zabezpieczyć ponad 

1 700 000 zł, co w przeli-
czeniu na miesiąc wyno-
si około 142 000 zł.  – W 
związku z tymi wszystkimi 
elementami, musieliśmy 
zaproponować Radzie 
Miejskiej wzrost stawek. 
Cieszy nas, że doszliśmy 
do porozumienia w tym 
zakresie, ponieważ za-
leżało nam, aby wzrost 
cen nie był drastyczny 
– mówi Burmistrz Ma-
jewska. Na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej w Kępi-
cach, radni jednogłośnie 
przyjęli uchwałę w tej 
sprawie. Od marca za 
odbiór segregowanych 
odpadów zapłacimy 21 
złotych (do tej pory było 
to 17 zł) od mieszkańca. 
Z kolei za odbiór niese-
gregowanych odpadów 
stawka będzie wynosiła 
42 zł (dotychczas było to 
40zł). Przewidziano także 
zwolnienie z części opła-
ty za gospodarowanie 
odpadami komunalny-

mi właścicieli budynków 
jednorodzinnych i wie-
lorodzinnych do czte-
rech mieszkań kompo-
stujących bioodpady w 
kompostowniku przydo-
mowym o 2 złote. Zapro-
ponowane i ostatecznie 
przyjęte przez kępickich 
samorządowców nowe 
stawki nie wprowadzają 
diametralnych podwy-
żek w naszych indywidu-
alnych gospodarstwach. 
Stawki są wciąż jedne z 
bardziej preferencyjnych 
w porównaniu z innymi 
samorządami w regio-
nie. Jak zapowiadają 
urzędnicy, w najbliższym 
czasie mieszkańcy otrzy-
mają zawiadomienie o 
zmianie stawki. Nie trze-
ba jednak będzie aktu-
alizować dotychczaso-
wych deklaracji. Należy 
jednak pamiętać, że nie-
właściwe segregowanie 
odpadów będzie po-
wodowało zagrożenie 

wzrostu tych kosztów. 
– Dlatego apelujemy, 
aby przestrzegać zasad 
segregacji, bo to od nas 
samych będzie osta-
tecznie zależało, ile jako 
mieszkańcy zapłacimy 
za system gospodarowa-
nia odpadami – uczula 
prezes Daria Jankowska. 
Dodatkowo w ramach 
realizowanego projek-
tu „Kępickie śmieci w 
ekosieci - innowacyjny 
system zarządzania go-
spodarką odpadami”, 
jesteśmy w trakcie two-
rzenia specjalnej wyszu-
kiwarki. – Taka intuicyjna 
wyszukiwarka interneto-
wa  podpowie nam do 
jakiego pojemnika wrzu-
cić niecodzienne, ale 
i codzienne odpady, z 
którymi mamy problem. 
Z pewnością będzie to 
bardzo pomocne na-
rzędzie – mówi Marzena 
Piszko – Bojaryn z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach.
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Żaglówki w naszej gminie

Przypomnijmy, że od 
listopada na terenie na-
szej gminy trwała zbiórka 
artykułów, o które prosili 
lokalni medycy. Zapo-
trzebowanie zgłoszono 
przede wszystkim na ar-
tykuły higieny osobistej, 
czy wodę butelkowa-
ną. – Zwróciliśmy się do 
mieszkańców naszego 
regionu o pomoc w tym 
zakresie. Bardzo się cie-
szymy, że mieszkańcy 
Gminy Kępice zechcieli 
podzielić się z persone-
lem i pacjentami tak po-
trzebnymi podarunkami 
– mówi Marcin Prusak, 
rzecznik prasowy słup-
skiego szpitala.

Kępickie dary przed 
świętami dotarły do szpi-
tala. Wśród wielu artyku-
łów znalazły się zgodnie 
z oczekiwaniami ręczni-
ki papierowe, mydła w 
płynie, pasty i szczotecz-
ki do zębów oraz woda 
butelkowana. – W grud-
niu artykuły te przynosili 
do nas nie tylko indywi-
dualni mieszkańcy, ale 

Mieszkańcy w okresie świątecznym wsparli potrzebujących

także np. przedstawicie-
le kępickich kół gospo-
dyń, stowarzyszeń, czy 
pracownicy lokalnych 
firm i instytucji – wyja-
śnia Paweł Lewandow-
ski z Urzędu Miejskiego 
w Kępicach. Zostaną 
one rozdystrybuowane 
przede wszystkim wśród 
pacjentów, którzy np. nie 
mieli możliwości przygo-
tować się do dłuższego 
pozostania na oddziale. 
To jednak nie wszystko. 
Nadleśnictwo Warcino 
wzorem lat poprzednich 
przekazało na rzecz szpi-
tala kilkanaście drzewek. 
– Trafiły one na poszcze-
gólne oddziały i zostały 
przystrojone, aby w ten 
symboliczny sposób do-
dać pacjentom i per-
sonelowi otuchy w ten 
świąteczny czas. W imie-
niu ordynatorów pragnę 
serdecznie podziękować 
za ten miły gest – dodaje 
Marcin Prusak, rzecznik 
szpitala. Dla najmłod-
szych pacjentów zostały 
także przekazane zesta-

Zgodnie z planami w 2021 roku do naszej gminy trafią 3 łodzie szkoleniowe. Już nieba-
wem nasza młodzież rozpocznie przygodę z nauką żeglowania.

Przypomnijmy, że w 
2020 roku Burmistrz Mag-
dalena Majewska pod-
pisała w Urzędzie Mar-
szałkowskim w Gdańsku 
porozumienie na zakup 
łodzi. – W ramach pro-
jektu Pomorskie Szlaki 
Kajakowe pojawiła się 
możliwość zakupu łodzi, 
które będą wykorzysty-
wane do nauki żeglowa-
nia – informuje Magdale-
na Majewska. Z projektu 
skorzystają 23 samorządy 
z Pomorza. Projekt obej-
muje m.in. zakup 100 
łodzi żaglowych i został 
przygotowany z okazji 
100-lecia zaślubin Polski 
z morzem. Lider projektu 
przeprowadził już postę-
powanie przetargowe 
na zakup łodzi i podpisał 
umowę z wykonawcą. 
Pierwsze dostawy powin-
ny być realizowane do 
poszczególnych samo-
rządów w drugiej poło-
wie 2021 roku.

W naszej gminie chęć 
do nauki żeglowania 
zgłosiły Szkoły Podsta-

wowe z Kępic, Warcina, 
Biesowic oraz jako part-
ner projektu - Szkoła Pod-
stawowa z Przytocka. W 
projekcie udział weźmie 
kilkudziesięciu uczniów. 

- Pierwsze zajęcia edu-
kacyjne powinny rozpo-
cząć się na wiosną tego 
roku – informuje Aleksan-
dra Christyniuk z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
W ramach projektu od-
będą się warsztaty po-

Uczniowie za sterami

szerzające wiedzę w 
zakresie zawodów zwią-
zanych z nadmorskim 
położeniem regionu. Za-
planowano także organi-
zację zajęć dotyczących 
bezpiecznego zachowa-
nia na wodzie oraz wy-
jazdy studyjne związane 
z edukacją morską m.in. 
do Muzeum Oceano-
graficznego, Akwarium 
Morskiego w Gdyni, czy 
Muzeum Marynarki Wo-

wy gier planszowych. – 
Mamy nadzieję, że choć 
w taki sposób dzieci 
będą mogły na chwilę 
zapomnieć o niełatwej 
sytuacji – zaznacza Kamil 
Szydłowski z Nadleśnic-
twa Warcino.

Także tuż przed świę-
tami z kolejną inicjatywą 
wyszli kępiccy radni. 

– Zależało mi, aby w 
tym okresie świąteczno – 
noworocznym wspomóc 
także podopiecznych 
słupskiego hospicjum. 
Dlatego zwróciłem się 
do naszych radnych o 
wsparcie tej inicjatywy  
– mówi Marek Busłowicz, 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kępicach. 
Samorządowcy z du-
żym zaangażowaniem 
podjęli się realizacji tego 
pomysłu. Dla podopiecz-
nych przygotowano 
m.in. niezbędne artyku-
ły higieniczne, produkty 
do higieny osobistej, a 
także wodę. – Bardzo 
się cieszę, że zebraliśmy 
tyle produktów. Przeka-
zaliśmy je na potrzeby 

Kępickie podarunki
Pacjenci i przedstawiciele personelu szpitala dzięki mieszkańcom naszej gminy  
nie tylko otrzymali artykuły pierwszej potrzeby, ale także poczuli świąteczną atmosferę.

podopiecznych hospi-
cjum. Serdecznie dzięku-
ję wszystkim za okazaną 
pomoc – dodaje Marek 
Busłowicz. 

g

Zajęcia warsztatowe na zakupionych łodziach będą 
prowadzone na Jeziorze Obłęskim.

jennej. Te zajęcia mają 
zainteresować młodzież 
tematyką morską i dać 
podstawy do bezpiecz-
nej nauki żeglowania w 
praktyce.

Z kolei zajęcia praktycz-
ne rozpoczną się po do-
starczeniu do naszej gmi-
ny zamówionych łodzi. 
Będą one stacjonować 
na Jeziorze Obłęskim. W 
ramach praktycznej na-
uki przewidziano organi-
zację obozu żeglarskiego 
w Obłężu oraz dwóch 
pikników naukowych 
dla uczestników zajęć. 
– Cały projekt obejmuje 
wiele atrakcyjnych za-
jęć dla naszej młodzie-
ży. Jesteśmy przekonani, 
że będzie cieszył się du-
żym zainteresowaniem 
– przekonuje Aleksandra 
Christyniuk. Projekt obej-
muje także organizację 
szkoleń doskonalących 
naszych nauczycieli w 
przedmiotowej tematy-
ce. Projekt obejmuje 85% 
dofinansowanie.

g

Prezent dla dzieci z niepełnosprawnościami

To już kolejna taka 
inicjatywa słupskiego 
oddziału PCK. Do dzieci 
z niepełnosprawnościa-
mi z Gminy Kępice w 
grudniu trafiły trzy spe-
cjalistyczne rowery. 

Rok temu dwaj pierwsi 
chłopcy z naszej gminy 
otrzymali dwa trzykołowe 
rowery. - To nie jest tylko 
inicjatywa Zarządu Od-
działu Rejonowego PCK 
w Słupsku. To jest wspólny 
projekt, który zrodził się rok 
temu na obchodach dni 
Honorowych Dawców 
Krwi – mówił wówczas 
Mieczysław Wiszniewski, 
prezes Zarządu Oddzia-
łu Rejonowego PCK w 
Słupsku. W tym roku słup-
ski oddział PCK również 
nie zapomniał o naszych 
młodych mieszkańcach. 
Na początku grudnia  ko-
lejnych trzech chłopców 
z Gminy Kępice zostało 

obdarowanych specjali-
stycznymi rowerkami. – To 
idealny moment na taki 
prezent. Wczoraj obcho-
dziliśmy Międzynarodowy 
Dzień Osób z Niepełno-
sprawnościami, za dwa 
dni będą Mikołajki. Mam 
nadzieję, że rowery będą 
służyć z powodzeniem 
nie tylko do rekreacji, 
ale przede wszystkim do 
aktywnej rehabilitacji – 
mówił prezes Mieczysław 
Wiszniewski wręczając 
prezenty. Obdarowani 
chłopcy od razu skorzy-
stali z okazji i z radością 
przymierzali się do no-
wego sprzętu. Radości 
nie kryli także rodzice i 
opiekunowie. – To piękny 
gest, za który serdecznie 
dziękujemy. Na pewno 
takie profesjonalne ro-
wery przydadzą się w co-
dziennym życiu – mówili. 
Swoje podziękowania 

Mikołaj z PCK  
rozdał prezenty

przekazali także samorzą-
dowcy. – Dziękujemy za 
Państwa zaangażowa-
nie i okazane wsparcie 
naszym mieszkańcom – 

mówiła Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic 
przekazując prezesowi 
Wiszniewskiemu upomin-
ki.                                     g

Wspólne zdjęcie obradowanych i darczyńców.

Chłopcy od razu wypróbowali rowerki. Radości nie 
dało się ukryć.

Dary od mieszkańców 
Gminy Kępice trafiły 

przed świętami  
do szpitala.

Nadleśnictwo Warcino przekazało szpitalowi także drzewka, które zostały przystrojo-
ne na poszczególnych oddziałach.

Na krótko

Przy ulicy Kościelnej po-
wstało kolejne miejsce 
parkingowe z przezna-
czeniem dla osób z nie-
pełnosprawnościami. Jak 
podkreślają sami miesz-
kańcy takie rozwiązania 
świetnie się sprawdzają, 
szczególnie na większych 
osiedlach. Często brak 
wolnych miejsc parkingo-

wych bardzo utrudnia co-
dzienne funkcjonowanie 
osobom z niepełnospraw-
nościami. Tworzenie de-
dykowanych postojów 
przyczynia się nie tylko do 
poprawy komfortu życia, 
ale przede wszystkim do 
sprawniejszego funkcjo-
nowania w codziennym 
życiu.                                  g

Kolejne miejsce  
w Kępicach

Promocja gminy z nowymi elementami

Z początkiem nowego 
roku rozpoczęły się pra-
ce związane z przygoto-
waniem nowych gadże-
tów promujących Gminę 
Kępice. Będą nowości! 

- Zawsze wybierając 
nowe produkty mające 
promować gminę sta-
ramy się, aby spełniały 
oczekiwania różnych 
grup wiekowych i jedno-
cześnie były praktyczną 
pamiątką – mówi Maciej 
Chaberski, Wiceburmistrz 
Kępic. W minionym roku 
ze względu na pande-
mię pracownicy Urzędu 
Miejskiego wydali serię 
zestawów pod hasłem 
„Kępice Wygramy!”. 
Wśród wielu produktów 
znalazły się wtedy w na-
szej ofercie m.in. rodzin-
ne gry zręcznościowe, 
logiczne czy puzzle. Była 
to kępicka odpowiedź 
na konieczność pozosta-
nia w domach całych 

rodzin ze względu na pa-
nujące obostrzenia czy 
nałożenie kwarantanny. 
– Otrzymaliśmy wówczas 
wiele sygnałów od miesz-
kańców, że dzięki tym ga-
dżetom w wielu domach 
spędzano rodzinnie czas 
przy wspólnych grach 
rozwojowych – dodaje 
Maciej Chaberski. Od 
pierwszych dni stycznia 
rozpoczęły się prace nad 
nową linią produktów 
promocyjnych. Znajdą 
się wśród nich nie tylko 
drobne upominki jak kub-
ki, pendrive, elementy 
odzieży (np. koszulki, far-
tuchy kuchenne), para-
sole, torby z materiału, 
ale także gry zręczno-
ściowe, logiczne, a także 
gadżety sportowe. W ten 
sposób ponownie chce-
my dotrzeć do maksy-
malnie największej grupy 
odbiorców w różnym wie-
ku. Nadal nie wiadomo 
jaki przebieg będzie mia-

Nowa linia gadżetów promocyjnych

ła pandemia i jak długo 
będą podtrzymane ogra-
niczenia choćby w orga-
nizacji spotkań czy imprez 
gminnych. Dlatego po-
dobnie jak w ubiegłym 
roku, na ten moment 
zakładamy organizację 
wielu ciekawych zabaw 
i konkursów interneto-
wych, których uczest-

nicy będą mieli szansę 
otrzymać pamiątkowe 
zestawy promocyjne. Już 
dziś zachęcamy do stałej 
obserwacji naszych stron 
i aktywnego udziału w 
naszych propozycjach. 
Nowa linia promocyjna 
będzie zawierać kilka-
naście unikatowych pro-
duktów.                           g

Przykładowe gadżety, które znajdą się w tym roku w 
dystrybucji.

Zestaw upominkowy dla naszych maluchów stanowi 
sympatyczną pamiątkę.

W skrócie

74 nowonarodzonych 
dzieci zameldowano w 
Gminie Kępice w 2020 
roku. To już tradycja, że 
władze samorządowe wi-
tają milusińskich upomin-
kami.

Wśród nowonaro-
dzonych mieszkańców 
zameldowanych w Gmi-
nie Kępice w ubiegłym 
roku jest 30 dziewczynek i 
44 chłopców. Każdy ma-
luch otrzymuje w prezen-
cie pamiątkowy list powi-
talny od Burmistrza Kępic 
oraz body z nadrukiem 
gminnych emblematów.

- Symboliczne powita-
nie najmłodszych to już 
nasza swoista tradycja 
– mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
– Cieszymy się z każdego 
nowego mieszkańca, a 
tymi symbolicznymi pa-
miątkami chcemy po-
witać najmłodszych w 
naszym gronie życząc 
szczęśliwego i spełnione-
go życia – dodaje pani 
Burmistrz. Samorządowcy 
w swoim liście powital-

nym zwracają się bez-
pośrednio do Adresata. 
To w założeniu ma być 
pierwszy list, który otrzyma 
na swojej życiowej dro-
dze i pozostanie pamiąt-
ką na całe życie.

Pakiety powitalne dla 
naszych milusińskich wy-
syłane są kilka razy w 
roku. W 2020 roku wysyła-
no je rzadziej ze względu 
na pandemię, ale z pew-
nością upominki wkrótce 
dotrą do wszystkich no-
wonarodzonych miesz-
kańców Gminy Kępice. 
Kolejne pakiety będą 
wysyłane jeszcze w lutym. 
Jak podkreślają rodzi-
ce upominek w postaci 
body jest bardzo trafiony. 
– Ten element dziecię-
cej garderoby zapewnia 
bezpieczeństwo i komfort 
maluchom. Tym bardziej 
miły to upominek, kiedy 
umieszczone na nim „kę-
pickie serce” identyfikuje 
malca z naszą gminą – 
mówi jedna z mam.

                                  g

Witamy nowych 
Mieszkańców

Ważny jubileusz  
naszych Partnerów

Nasza Gmina Partner-
ska obchodzi w tym roku 
ważny jubileusz. Z tej 
okazji przesyłamy miesz-
kańcom i włodarzom 
Gminy Cegłów specjalne 
pozdrowienia!

To dla zaprzyjaźnionej z 
nami Gminy Cegłów rok 
jubileuszowy.  - W 1621 
r. Cegłów otrzymał po-
twierdzenie praw miej-
skich – lokacja na prawie 
magdeburskim, na mocy 
przywileju Zygmunta III 
Wazy – przypomina Mar-
cin Uchman, Wójt Gmi-
ny Cegłów. 21 września 
2012 roku na uroczystej 

sesji, która odbyła się z 
okazji 45 – lecia nadania 
praw miejskich Kępicom, 
podpisano umowę part-
nerską pomiędzy Gminą 
Kępice a Gminą Cegłów. 
Z okazji przypadającego 
w tym roku jubileuszu nasi 
samorządowcy wysłali 
do Cegłowa specjalny 
list wraz z upominkiem. – 
Serdecznie dziękujemy za 
wspaniałe życzenia i pre-
zent. To ważne, że dba-
my o nasze partnerstwo 
i ciągle rozwijamy naszą 
współpracę – mówi Wójt 
Uchman.                         g           
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Przystrojony ciągnik z 
przyczepą w świątecznej 

iluminacji sprawił wielu 
mieszkańcom niespodzie-

waną radość.

Zrobili prezent mieszkańcom Gminy Kępice

Pracownicy Gospodar-
stwa Rolnego Zagarno 
sp. z o.o. z Osiek podjęli 
nietypową inicjatywę. 
W  świątecznym okresie, 
sprawili mieszkańcom 
naszej gminy nieco 
radości. 

- Trwająca od wielu 
miesięcy pandemia spo-
wodowała, że wielu ludzi 
jest smutnych i sfrustro-
wanych. Większość z nas 
żyje w ciągłym strachu o 
zdrowie swoje i bliskich. 
Ludzie chodzą w ma-
seczkach, oddaleni od 
siebie przez konieczność 
zachowania dystansu, to 
nie jest łatwe – przyznaje 
Pan Michael, menager 
Gospodarstwa Rolnego, 

którego właścicielem jest 
Jan Zazgornik. Zarządca 
gospodarstwa postano-
wił dodać mieszkańcom 
naszej gminy otuchy i 
sprawić nam wszystkim 
nieco radości. Wspólnie z 
pracownikami w grudniu 
przystroili jedną z wielu 
przyczep świąteczną ilu-
minacją. – Nie zabrakło 
napisu „Wesołych Świąt”, 
kolorowych drzewek i 
wielu światełek. Wieczo-
rem efekt jest piękny – 
mówi Izabela Plich, Soł-
tys Osiek. – Ta niezwykła 
inicjatywa spotkała się 
z dużą radością i widać, 
że mieszkańcy mają bar-
dzo pozytywne nastawie-
nie - dodaje pani sołtys. 

Świąteczna inicjatywa z Osiek
W grudniowe dni ekipa 
pracowników odwiedziła 
kilka miejscowości naszej 
gminy. – Przejeżdżając 
przez wsie włączaliśmy 
świąteczną muzykę i po-
zdrawialiśmy wszystkich 
mieszkańców – mówi 
pan Miachel. – Cieszę 
się bardzo, kiedy ludzie 
wychodzą przed swoje 
domy i odwdzięczają się 
pozdrowieniem. W Obłę-
żu jeden z mieszkańców 
jak nas zobaczył, od razu 
przebrał się w strój Miko-
łaja. To było niesamowite 
– dodaje menager Za-
garno sp.z o.o. Jak mówi 
z lekkim wzruszeniem, 
jedno z dzieci w podzię-
kowaniu za tą niezwykłą, 
świąteczną atmosferę 

wręczyło mu aniołka z 
gipsu, który teraz leży 
na biurku firmowym. W 
okresie przedświątecz-
nym ciągnik z kolorową 
przyczepą odwiedził 
wiele miejscowości. – 
Nie chcieliśmy sprawiać 
kłopotów w tym czasie 
kierowcom, ani służbom. 
Mam nadzieję, że nasz 
przejazd był bezproble-
mowy i dał mieszkańcom 
odrobinę radości – koń-
czy menager.

          g

Świąteczne upominki

Okres świąteczny to czas wyjątkowy. Nasi mieszkańcy nieustannie dzielą się dobrem.

„Podaruj radość” – to 
akcja, którą zorganizo-
wali nauczyciele i ucznio-
wie Szkoły Podstawowej 
w Kępicach. – Chcieli-
śmy w tym świątecznym 
czasie wesprzeć pod-
opiecznych Środowisko-
wego Domu Samopo-
mocy w Kępicach oraz 
dać odrobinę radości 
osobom samotnym – 
mówi Elżbieta Wieliczko, 
nauczycielka. – Dlatego 
w ramach akcji „Podaruj 
radość” zachęcaliśmy, 
aby rodzice i uczniowie 
przygotowali symbolicz-
ne upominki – precy-
zuje Ewelina Jaworska 
– Schweda. W tej akcji 
liczy się przede wszyst-
kim pamięć o innych, a 
dzielenie się nawet ma-
łym gestem buduje więzi 
społeczne, a w młodych 
ludziach poczucie odpo-
wiedzialności za innych. 
– Uczniowie przygotowali 
kilkadziesiąt paczek ze 
słodyczami i drobnymi 
upominkami. Mamy na-
dzieję, że przyczynią się 
one do uśmiechu wielu 

osób do których trafią – 
dodaje Elżbieta Wielicz-
ko. Radości nie kryje To-
masz Zagrajek, kierownik 
Środowiskowego Domu 
Samopomocy. – Z pew-
nością nasi podopiecz-
ni będą wdzięczni za 
okazane wsparcie. Do 
wszystkich dotrzemy i 
przekażemy ten niezwy-
kły dar serca przed świę-
tami – zapewnil kierow-
nik Zagrajek, który wraz 

Pomogli podopiecznym

ze współpracownikami 
odebrał ze szkoły przy-
gotowane paczki. Pod-
czas tego spotkania, na 
ręce nauczycielek i dy-
rektora trafiły podzięko-
wania. – Bardzo dziękuję 
pedagogom, rodzicom i 
uczniom, którzy włączyli 
się w tę akcję i przyczy-
nili się do tego, że święta 
wielu ludzi będę szczę-
śliwsze – dziękował To-
masz Zagrajek.

Tomasz Zagrajek w grudniu odebrał od nauczycieli kę-
pickiej szkoły upominki przygotowane dla podopiecz-
nych ŚDS.

Z kolei w wigilijne 
przedpołudnie pracow-
nicy Środowiskowego 
Domu Samopomocy 
w Kępicach odwiedzili 
swoich podopiecznych. 
Oprócz serdecznych ży-
czeń, nie zabrakło też 
upominków. - Chcieliśmy 
sprawić przyjemność na-
szym podopiecznym. 
Przekazaliśmy świątecz-
ny uśmiech oraz paczki 
z wigilijnym poczęstun-
kiem - mówi Tomasz Za-
grajek, kierownik ŚDS 
w Kępicach. Ponadto 
przekazano także upo-
minki, które przygoto-
wali uczniowie, rodzice 
i nauczyciele ze Szkoły 
Podstawowej w Kępi-
cach. - To były radosne 
i wzruszające chwile. 
Podopieczni byli bardzo 
szczęśliwi z tego spotka-
nia- przyznaje Maciej 
Jahnz. Z pewnością dzię-
ki inicjatywie pracowni-
ków, dla wielu był to czas 
jeszcze większej radości.

g

Kartka świąteczna z Mieszkań Plus

Tuz przed świętami do 
młodych artystów z 
Kępic trafiły zasłużone 
nagrody. 

W grudniu odbył 
się konkurs plastyczny 
„Pierwsza gwiazdka w 
nowym domu” organi-
zowany przez PFR Nie-
ruchomości S.A. dla 
dzieci zamieszkujących 
w budynkach „Mieszka-
nie Plus” w Kępicach. 
Otrzymane prace pre-
zentowaliśmy na naszych 
stronach internetowych. 
– Jesteśmy pod dużym 
wrażeniem prezentowa-
nych prac. W Gminie 
Kępice mieszkają bardzo 
zdolne dzieci – komentu-
je Katarzyna Fiuk, rzecznik 
prasowy PFR Nierucho-
mości S.A. z Warszawy.

W grudniu sąd konkur-
sowy w Warszawie do-
konał oceny prac nade-
słanych do organizatora. 
Zgodnie z nadaną przez 

sąd konkursowy punkta-
cją przyznano 4 nagro-
dy - I miejsce, II miejsce 
oraz dwa równorzędne 
III miejsca. Werdykt sądu 
wygląda następująco:

I miejsce oraz bon upo-
minkowy w wysokości 400 
zł 

Praca konkursowa nu-
mer 3, wykonana przez 
Artura Czerwińskiego.

Uzasadnienie: Za nie-
zwykły trud włożony w 
wykonanie pracy oraz 
jej niezwykle świąteczny 
klimat.

II miejsce oraz bon upo-
minkowy w wysokości 300 
zł 

Praca konkursowa nu-
mer 7, wykonana przez 
Martę Zakaszewską

Uzasadnienie: Za wyjąt-
kowo realistyczne przed-
stawienie inwestycji w 
Kępicach i nadanie jej 
świątecznego wyglądu

III miejsce oraz bon 

Artyści nagrodzeni!

upominkowy w wysoko-
ści 200 zł

Praca konkursowa nu-
mer 4, wykonana przez 
Hannę Kuszińską oraz 
praca konkursowa nu-
mer 5, wykonana przez 
Kacpra Królikowskiego.

Uzasadnienie: za ro-
dzinną atmosferę przy 
ubieraniu choinki bijącą 
od obu prac

- Wszystkim młodym 
artystom dziękujemy za 
nadesłane prace. Każ-
dy uczestnik konkursu, w 
podziękowaniu za na-
desłaną pracę, otrzymał 
imienny bon upominko-
wy na kwotę 100 zł – in-
formuje Katarzyna Fiuk z 
PFR Nieruchomości S.A. 
Wszystkie bony upomin-
kowe będzie można wy-
korzystać przy zakupach 

Zwycięzca konkursu Artur Czerwiński.

Jeden z kadrów krótkometrażowego filmu świąteczno  
-noworocznego. Mikołaj w trakcie odwiedzin Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobótka”.

W skrócie

W tym roku do naszych 
mieszkańców oprócz 
życzeń publikowanych 
w internecie i w Pulsie 
Kępic, doszła nowa for-
ma. Pracownicy urzędu 
i biblioteki przygotowali 
kilkuminutowy film, przed-
stawiający najważniej-
sze osiągnięcia w 2020 
roku. Mikołaj odwiedzał 
zrealizowane inwestycje, 
a spotykając naszych 

mieszkańców przekazy-
wał upominki i serdeczne 
życzenia. Po podsumo-
waniu najważniejszych 
wydarzeń minionego 
roku, samorządowcy 
złożyli mieszkańcom ży-
czenia świąteczno – no-
woroczne. Film można 
obejrzeć na stronie Face-
book Gminy Kępice.

                                  g

Filmowe życzenia 
świąteczne

w księgarni znajdującej 
się przy ul. Niepodległości 
w Kępicach. 

 Nagrody i upominki 
wszystkim uczestnikom 
konkursu wręczyła tuż 
przed świętami Magda-
lena Majewska, Burmistrz 
Kępic. – Wszystkie prace 
prezentowały ciepły, do-
mowy klimat świąteczny. 
Dzieci bardzo realistycz-

nie odwzorowały spe-
cyfikę swoich nowych 
mieszkań. Życzę, aby te 
święta właśnie w takim 
cieple i radości przebie-
gły wszystkim naszym 
mieszkańcom – mówiła 
Burmistrz Majewska.

Raz jeszcze serdecznie 
gratulujemy sukcesu oraz 
talentu.

                           g

Praca Marty Zakaszewskiej, która zdobyła II miejsce w 
konkursie.

Wolontariusze anga-
żowali się w wiele lo-
kalnych akcji, przede 
wszystkim organizowa-
nych przez Ośrodek 
Pomocy Społecznej w 
Kępicach. Pomagali 
w trudnym czasie pan-
demii w szyciu mase-
czek, zadbali także o 
dostarczanie seniorom 
ciepłych posiłków, czy 
lekarstw. Działali w ra-
mach realizowanego 
projektu „Srebrna Sieć” 
i aktywnie włączali się w 
wiele przedsięwzięć. – 
Wasze zaangażowanie 
jest nieocenione. Jeste-
śmy Wam wdzięczni za 
poświęcenie i zawsze 
towarzyszący uśmiech 
na twarzach – mówiła 
Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic. 
Co ważne, aktywiści z 
naszej gminy mieli oka-
zję także szkolić się w 
ramach projektu. - Wo-
lontariusze uczestniczyli 
w sześciu szkoleniach, 
które dotyczyły róż-
nych zagadnień po-
cząwszy od szkoleń 

coachingowych, po 
zajęcia z pierwszej po-
mocy, charakterysty-
ki i profilaktyki chorób 
najczęściej występują-
cych u osób starszych, 
czy warsztaty z zakresu 
umiejętności interper-
sonalnych, zarządza-
nia emocjami i stre-
sem – wymienia Daria 
Sieradzka z Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 

Ich zaangażowanie jest nioecenione

Podziękowania  
dla wolontariuszy
Pod koniec grudnia Burmistrz Magdalena Majewska podziękowała wolontariuszom, 
którzy w ostatnich latach wspierali wiele inicjatyw na rzecz mieszkańców  
naszej gminy.

Jesteśmy Wam wdzięczni za poświęcenie i zawsze 
towarzyszący uśmiech – dziękowała Burmistrz Magda-
lena Majewska.

Kępicach. Swoimi dzia-
łaniami wspierali na-
szych seniorów na róż-
nych płaszczyznach.

Z uwagi na panujące 
obostrzenia, podzię-
kowania wręczono na 
zewnątrz Urzędu Miej-
skiego.

Nagrodzeni wolonta-
riusze to: Ewa Bojarzyń-
ska, Sylwester Czuba-

jewski, Krystyna Flach, 
Alicja Grabowska, 
Aleksandra Jüngling, 
Jolanta Kaczmarczyk, 
Jowita Kąkel, Maliw-
na Kisielewska, Artur 
Łyczywek, Karolina Ły-
szyk, Dariusz Sieradzki, 
Iwona Szczepaniak, Ja-
nina Szymańczuk, Emi-
lia Weremczuk, Barba-
ra Wszelaki.

Zaznaczyć należy, że 
wolontariusze wspie-
rali również przedsię-
wzięcia z takich okazji 
jak np. Mikołajki, Dzień 
Dziecka czy Wigilii dla 
osób starszych i samot-
nych. Z okazji Świąt 
Wielkanocnych oraz 
Bożego Narodzenia 
przygotowywali kartki 
z najlepszymi życzenia-
mi dla seniorów. - Nie-
wątpliwie przyczynili się 
także do integracji po-
koleniowej, co jest nie-
zwykle istotne w każdej 
lokalnej społeczności 
– dodaje Iwona Gopla-
rek z OPS w Kępicach.

 
g 

Weekendowy relaks

Od piątku do niedzie-
li już nie tylko można 
korzystać z urokliwych 
spacerów nad jeziorem 
Obłęskim. Ośrodek ofe-
ruje coraz więcej atrakcji.

Wprowadzone obo-
strzenia znacząco ogra-
niczyły możliwości re-
kreacji we wszystkich 
obiektach turystycznych. 
Pracownicy Ośrodka Wy-
poczynkowego „Sobót-
ka” przestrzegając wszel-
kich przepisów i zaleceń, 
wprowadzają jednak 
ciekawą ofertę dla osób 
poszukujących rekreacji 
na świeżym powietrzu. – 
W Weekendy przyjeżdża 
na teren ośrodka bardzo 
dużo spacerowiczów i 
morsów. Właśnie wycho-
dzimy do nich z bardzo 
ciekawą ofertą – mówi 
Marta Borodziuk z Kępic-
kiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji. Na terenie 
ośrodka w weekendy bę-
dzie przygotowywane i 
rozpalane przez pracow-

ników ognisko. – Space-
rowicze będą mogli nie 
tylko przy nim się ogrzać, 
ale także upiec kiełba-
skę, którą będzie można 
u nas nabyć, a także wy-
pić gorącą kawę, her-
batę czy grzane piwo – 
wylicza Marta Borodziuk. 
To jednak nie wszystko. 
W części restauracyjnej 
ośrodka, będzie można 
także nabyć na wynos 
ciepły posiłek. W ofercie 
znajdą się najbardziej 
lubiane i  cenione przez 
Polaków zupy, jak choć-
by rosół, flaki czy pomi-
dorowa. Na drugie danie 
będzie można także ku-
pić popularnego scha-
bowego, a także kilka 
innych potraw. Kuchnia 
będzie czynna od godz. 
12 do 17.  - Ostatni week-
end pokazał,  że zarówno 
nasi mieszkańcy oraz tury-
ści po długim spacerze, 
chętnie korzystają z naszej 
oferty – mówi Marta Boro-
dziuk.                                  g

„Sobótka” zaprasza

Od 12 lutego znie-
sienie niektórych obo-
strzeń pozwoliło na po-
wszechne korzystanie z 
kępickiego lodowiska. 
Od tego dnia można 
już korzystać z naszego 
obiektu. Wcześniej było 
to niemożliwe z uwagi 
na panujące obostrzenia 
wynikające z pandemii 

koronawirusa.  – Wtedy 
jedynie mogły z niego ko-
rzystać szkoły. – wyjaśnia 
Marta Borodziuk z Kępic-
kiego Ośrodka Sportu i Re-
kreacji. Teraz dostęp do 
lodowiska mają wszyscy 
chętni. – Prosimy jednak o 
przestrzeganie wszelkich 
obowiązujących przepi-
sów.                                  g

Lodowisko otwarte!
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Rozmowa o trudnym roku i nadziejach na najbliższy czas

Red.: - Minął trudny 
rok. Pandemia dotknę-
ła wszystkich obszarów 
naszego życia. Szeroko 
rozumiana kultura zo-
stała niemal wyłączo-
na. W naszej gminie nie 
odbyły się sztandarowe 
imprezy jak choćby Dni 
Kępic, Dożynki, nie or-
ganizowano koncertów, 
ani większych imprez. 
Czy był to duży cios dla 
kępickiej kultury i dla 
ludzi, którzy się nią tutaj 
zajmują?

M.B.: - Na początku 
ubiegłego roku nikt nie 
spodziewał się takiego 
obrotu spraw. Jeszcze w 
pierwszych tygodniach 
2020 roku zorganizowa-
liśmy przecież koncert 
zespołu Pudelsi i Clo-
sterkeller, czy też Prze-
gląd Angielskiej Piosenki 
Walentynkowej, które 
odbyły się w sali widowi-
skowej. Chwilę później 
gruchnęła informacja o 
epidemii. Nie ukrywam, 
że myśleliśmy o tej sy-
tuacji jako chwilowej. 
W pierwszych kilkuna-
stu dniach ograniczeń 
zajęliśmy się porządko-
waniem księgozbiorów, 
wprowadzaniem po-
zycji do systemu infor-
matycznego. Okazało 
się jednak, że ta chwila 
przeciągnęła się aż do 
dzisiaj. To był czas, kie-
dy musieliśmy zmienić 
nasze myślenie i dosto-
sować działalność do 
panujących warunków. 
Poszukiwaliśmy najlep-
szych metod dotarcia 
do ludzi z kulturą, która 
w sytuacji kwarantanny 
była dla wielu bardzo 
potrzebna.

Red.: - Zanim przypo-
mnimy sobie podjęte 
działania w zakresie 
kultury, porozmawiajmy 
o inicjatywach związa-
nych z rozwijającą się w 
marcu epidemią. 

M.B.: - Od samego 
początku staraliśmy 
się aktywnie uczestni-
czyć w procesie po-
mocy mieszkańcom 
wspólnie ze wszystkimi 
gminnymi jednostkami. 
Kępickie instytucje w 
tym momencie stały się 
jednym, wielkim przed-
siębiorstwem, którego 

Bliskość jest numerem jeden!...
Rok 2020 zaskoczył swoją nieprzewidywalnością i rozmaitymi ograniczeniami. Zmienił nasze życie, które trzeba było dostosować  
do nowych warunków. Wciąż towarzysząca nam niepewność wywołuje wiele skrajnych emocji. Dziś rozmawiamy o tym, jaki był to rok  
dla kępickiej kultury, czego dowiedzieliśmy się o sobie samych i co się w nas zmieniło. Dyrektor kępickiej biblioteki Marta Borodziuk  
w rozmowie z Pawłem Lewandowskim opowiada o pracy w niełatwym czasie, ale także o jednej z ważniejszych lekcji w życiu. 

Po raz kolejny w życiu uświadomiłam sobie, jak ważna jest obecność drugiego 
człowieka, której ostatnimi miesiącami nam zabrakło – mówi Marta Borodziuk.

zadaniem było szerze-
nie pomocy. Warto przy-
pomnieć, że wspólnie 
zorganizowaliśmy np. 
szycie maseczek, rozto-
czyliśmy jeszcze większą 
opiekę nad osobami 
starszymi i samotnymi. 
W dalszych miesiącach 
panie z CiS-u szyły tak-
że elementy odzieży 
ochronnej dla szpitali, a 
więc pomoc rozlewała 
się na zewnątrz. W tych 
pierwszych tygodniach 
tej nieprzewidywalnej 
sytuacji, myślę, że wszy-
scy zdaliśmy egzamin z 
empatii i dobrej współ-
pracy na rzecz miesz-
kańców.

Red.: - Koordynacja 
tych działań pomoco-
wych była bardzo waż-
na. To jednak nie zastą-
piło działań w zakresie 
kultury. Staraliście się 
Państwo mimo wszyst-

ko przygotować jakąś 
ofertę…

M.B.: - Dopasowując 
się do tych realiów, za-
częliśmy organizować 
zajęcia on-line. Część 
instruktorów prowadziła 
zajęcia poprzez różne-
go rodzaju platformy in-
ternetowe. Latem, kiedy 
obostrzenia były nieco 
mniejsze, jeździliśmy po 
wszystkich sołectwach 
wystawiając teatrzyk 
dla dzieci. Oczywiście 
nie jesteśmy zawodowy-
mi aktorami, ale chcie-
liśmy tą inicjatywą dać 
naszym dzieciakom tro-
chę radości. Cieszyliśmy 
się, że bardzo ciepło na 
przyjmowano, widzieli-
śmy jak ludziom brakuje 
takiego kontaktu. Udało 
się także zorganizować 
w mniejszej skali kilka 
wydarzeń plenerowych, 
jak choćby Mistrzostwa 

w Zbieraniu Grzybów, 
czy kino letnie. Starali-
śmy się działać w kilku 
obszarach, wprawdzie z 
ograniczeniami, ale my-
ślę, że spotkało to się z 
pozytywnym odbiorem.

Red.: - Wspomniała 
Pani o tym, że wszystkie 
gminne instytucje włą-
czyły się w szczególną 
działalność na rzecz 
mieszkańców. Czy ta 
spontaniczność Panią 
zaskoczyła?

M.B.: Jestem przeko-
nana, że w każdej na-
szej instytucji pracują 
ludzie, którym zależy na 
realizowaniu swoich za-
dań w jak najlepszy spo-
sób. Przecież wszyscy 
gramy do jednej bram-
ki, którą jest to, aby na-
szym mieszkańcom żyło 
się coraz lepiej i bardziej 
komfortowo. Każdy 
swoją pracę wykonu-

je w taki sposób, aby 
w pierwszej kolejności 
pomóc drugiej osobie. 
Jeśli mamy takie zało-
żenia, to nie ma między 
nami żadnej niezdro-
wej konkurencji, tylko 
jest potrzeba realizacji 
wspólnych działań, któ-
re ostatecznie przera-
dzają się w sukcesy. To 
jest moim zdaniem naj-
ważniejsze.

Red.: - Do sukcesów 
wrócimy, ale jeszcze 
chwilę porozmawiajmy 
o tej niepewności. Kie-
dy pojawiły się pierwsze 
informacje o pandemii, 
chyba każdy z nas li-
czył, że to tylko chwi-
lowe i za moment wró-
ci wszystko do normy. 
Tymczasem okazywało 
się, że jeszcze następny 
miesiąc, kolejny i ko-
lejny… Kultura stanęła 
w bardzo szczególnej 
sytuacji, bo przecież 
większość zadań jest 
z góry planowana, ist-
nieje kalendarz imprez, 
trzeba znacznie wcze-
śniej podpisać umowy 
z zespołami, artystami, 
itp. Jakoś musieliście te 
problemy rozwiązać…

M.B.: - Na początku 
przesuwaliśmy zapla-
nowane terminy, ma-
jąc nadzieję, że uda 
się zrealizować nasze 
plany. Artystom z który-
mi mieliśmy podpisane 
umowy, również zależa-
ło, aby próbować zna-
leźć terminy, w których 
będziemy mieli szansę 
organizacji wydarzeń. 
Tutaj wszyscy byliśmy w 
ciągłej niepewności, a 
na horyzoncie niestety 
nie było widać końca 
obostrzeń. Pojawiały 
się różne pomysły, jak 
choćby organizację 
imprez w zamkniętych 
obiektach dla bardzo 
ograniczonej grupy. Nie 
chciałam jednak iść w 
tym kierunku, bo mu-
sielibyśmy znaleźć klucz 
kogo na nie zaprosić. A 
przecież my działamy 
dla wszystkich, a nie dla 
ograniczonej grupy. Nie 
wyobrażałam sobie, by 
dzielić ludzi. Podpisane 
umowy przesunęliśmy 
na ten rok i liczę, że tym 
razem uda się je zreali-

zować.
Red.: - Choć pracow-

nicy biblioteki włączyli 
się w szereg innych, nie-
co mniejszych przed-
sięwzięć, to czy nie za-
brakło w Waszym życiu 
zawodowym właśnie 
tych dużych imprez, 
świetnie organizowa-
nych koncertów, które 
zawsze dopinaliście na 
przysłowiowy „ostatni 
guzik”?

M.B.: - Bardzo nam 
brakowało i brakuje! Na 
samym początku była 
chwila wytchnienia, tro-
chę wolnych weeken-
dów, co w naszej branży 
jest rzadkim zjawiskiem. 
Proszę pamiętać, że 
wcześniej organizo-
waliśmy wiele różnych 
wydarzeń nie tylko w 
tygodniu, ale właśnie 
w weekendy. Mieliśmy 
wyryte w psychice, że 
kiedy ludzie mają wol-
ne, to my wtedy dla 
nich pracujemy inten-
sywniej. Okazało się, że 
nagle tracimy ten czas. 
Mija majówka, koncer-
ty letnie, Dni Kępic.. 
Czuliśmy się nieswojo. 
My po prostu tak nie 
umiemy funkcjonować. 
Jesteśmy osobami, któ-
re lubią działać, być 
wszędzie. Na szczęście 
ratowaliśmy się mały-
mi inicjatywami, jak np. 
organizacja wystawy, 
zaproponowanie gry 
plenerowej, narodowe 
czytanie. To nam doda-
wało energii, mogliśmy 
wyjść, spotkać choć 
kilka osób. Ciężko nam 
także znieść ciszę w bi-
bliotece. Zwykle było 
tu multum osób, dzieci, 
dorośli, szkolenia, warsz-
taty, koncerty. A nagle 
zapanowała cisza, taka 
momentami bardzo 
przytłaczająca. Cały 
czas szukamy alterna-
tyw i bardzo liczymy, że 
będziemy się spotykać 
z mieszkańcami coraz 
częściej.

Red.: - Obszar działal-
ności społecznej i kul-
turalnej jest jednym z 
aspektów Państwa dzia-
łalności w 2020 roku. 
To jednak nie wszystko, 
bowiem warto wspo-
mnieć o działaniach 

inwestycyjnych, które 
w minionym roku były 
dość intensywnie pro-
wadzone.

M.B.: - Prowadzimy 
równolegle dwie, ważne 
inwestycje w Korzybiu i 
Osowie. Obie uzyskały 
wysokie dofinansowa-
nie, dzięki czemu nie 
obciążają znacząco 
naszego budżetu. W 
Osowie świetlica była 
dotychczas bardzo 
mała, ciemna i niezbyt 
funkcjonalna. Brakowa-
ło tam fajnego miejsca 
spotkań, tym bardziej, 
że w Osowie jest spo-
ro dzieci, które zawsze 
chętnie uczestniczą w 
różnych zajęciach i ani-
macjach. W Korzybiu 
adaptowany jest bu-
dynek dawnego dwor-
ca PKP na bibliotekę 
połączoną z miejscem 
spotkań dla sołectwa i 
klubu seniora, a także 
z pokojami. Mamy wie-
le planów wobec tych 
obiektów i już się cieszę, 
kiedy sobie wyobrażam 
jak wiele ciekawych rze-
czy możemy tam zrobić.

Red.: - Pracownicy 
biblioteki włączyli się 
także w organizację i 
uruchomienie galerii Art 
Cafe w Kępicach. Choć 
działa ona od niedawna, 
to jednak już czuć tam 
niepowtarzalny klimat.

M.B.: - Chcieliśmy w 
tych działaniach wspo-
móc Kępicki Ośrodek 
Sportu i Rekreacji i my-
ślę, że udało się stwo-
rzyć coś ciekawego. 
Znamy naszych twór-
ców, współpracujemy 
z nimi od lat, dlatego 
podjęliśmy działania, 
aby zachęcić ich do 
współpracy. Docelowo 
będzie tu kawiarenka z 
prawdziwego zdarzenia 
i miejsce artystycznych 
spotkań. Ten zamysł 
musimy jednak na chwi-
lę odłożyć, bo póki co 

obowiązujące ograni-
czenia nam to uniemoż-
liwiają. Na ten moment 
jest nam niezwykle miło, 
że nasi twórcy bardzo 
się ucieszyli z tego miej-
sca, na które od daw-
na czekali. Cały czas 
dostarczają nam swoje 
wyroby i produkty, któ-
re od razu wystawiamy 
i promujemy choćby na 
dedykowanej stronie in-
ternetowej galerii, dzięki 
której można nabywać 
te produkty. Cieszy nas 
także, że z każdym ty-
godniem przybywa ku-
pujących. W okresie 
świątecznym najwięcej 
sprzedaliśmy ozdób, 
ale przybywa także 
chętnych na większe 
rękodzieło czy obrazy. 
Mieszkańcy podpowia-
dają nam, żeby stwo-
rzyć bony podarunko-
we i myślę, że wkrótce 
je wprowadzimy. Co 
ważne, to miejsce stało 
się swoistym centrum 
informacyjnym. Ludzie 
przychodzą i pytają o 
różne sprawy. Poza tym 
funkcjonuje tu punkt 
biblioteczny, a dziś ofe-
rujemy także świetną 
kawę na wynos. To takie 
miejsce „pod drodze” – 
każdemu jest do galerii 
pod drodze.

Red.:  To wszystko o 
czym rozmawialiśmy, 
choć niełatwe w mi-
nionym roku, to jednak 
poprowadziliście z suk-
cesami. A tym ostatnim, 
bardzo namacalnym 
dowodem jest nagroda 
jaką biblioteka otrzy-
mała – I miejsce w wo-
jewództwie pomorskim i 
dziesiąte w skali całego 
kraju. To duży sukces nie 
tylko dla Waszej jednost-
ki, ale także całej gmi-
ny…

M.B.: - Najpierw byliśmy 
nieco zaskoczeni, ale 
przede wszystkim dumni 
i bardzo szczęśliwi. To co 

jest warte podkreślenia, 
to fakt, że jest to sukces 
nas wszystkich. Nie było-
by tego, gdyby nie do-
bra współpraca między 
naszymi jednostkami. 
Na przykład nie udało-
by nam się realizować 
dużych projektów, gdy-
by nie olbrzymia pomóc 
pracowników Urzędu 
Miejskiego. W przypadku 
zadań inwestycyjnych 
nieocenioną pomoc 
otrzymujemy od prężnie 
działających pracowni-
ków Referatu Inwestycji 
i Rozwoju Strategiczne-
go, a nasza współpraca 
przeradza się w powsta-
nie nowych obiektów 
i ciągłe polepszanie 
obecnej infrastruktury. 
Takich przykładów mo-
głabym podać więcej, 
ale to jest dowód, że 
każdy sukces jest zwień-
czeniem wspólnej pra-
cy, okazywanemu wza-
jemnie wsparciu i chęci 
do działania. Jeżeli nie 
otrzymalibyśmy wspar-
cia samorządowców, 
radnych, mieszkańców 
z pewnością nie było-
by łatwo nam funkcjo-
nować, a tym bardziej 
zdobywać wyróżnienia. 
W tym miejscu także 
pragnę podziękować 
mojemu zespołowi, który 
sprawdził się już w wie-
lu różnych sytuacjach. 
Po tylu latach wspólnej 
pracy, mogę powie-
dzieć, że jest już w pełni 
profesjonalny w wyko-
nywaniu swoich zadań. 
Ale przede wszystkim 
otaczają mnie ludzie, 
którzy czują to co robią, 
kochają, żyją tym. Jeżeli 
zmuszałabym kogokol-
wiek do jakichś zadań, 
to nic z tego by nie było. 
W Kępicach mamy lu-
dzi, którym się po prostu 
chce. Są aktywni i nie-
zwykle twórczy. I wresz-
cie co bardzo ważne, 
za tym sukcesem stoją 
wszyscy, którzy korzysta-
ją z naszej oferty, włą-
czają się w realizowane 
przedsięwzięcia i aktyw-
nie uczestniczą w życiu 
naszej gminy.

Red.: - Choć nastał już 
nowy rok, to nadal wo-
kół nas wiele niepewno-
ści i wciąż brak konkret-
nych odpowiedzi czy 
koniec pandemii jest 
bliski. Mimo wszystko 
trzeba dalej pracować 
i realizować swoje za-
dania. Czy pojawiły się 
konkretne plany?

M.B.: - Akurat dziś roz-
mawiałam z morsa-
mi, mam nadzieję, że 
wkrótce uda nam się 
zażyć wspólnej kąpieli. 

Po ostatnich wystąpie-
niach ministra zdrowia 
widać, że obostrzenia 
będą wciąż przedłuża-
ne ze względu zagroże-
nie kolejną falą zacho-
rowań. Wobec tego 
planowane na najbliższe 
tygodnie wydarzenia, 
jak choćby Festiwal An-
gielskiej Piosenki Walen-
tynkowej raczej nie doj-
dzie do skutku w formie 
dotychczas nam znanej. 
Być może przeprowa-
dzimy go wykorzystując 
internet. Coraz bardziej 
wchodzimy w technolo-
gię cyfrową, już wkrót-
ce będzie można u nas 
wypożyczać kody do 
ebooków i w ten spo-
sób otrzymać dostęp do 
bardzo wielu nowości. 
Na dzień dzisiejszy liczę, 
że w miesiącach letnich 
uda nam się zrealizować 
kilka wydarzeń plene-
rowych, ale z wszelkimi 
konkretami dziś musimy 
się powstrzymać. 

Red.: - W poprzednich 
latach składając sobie 
życzenia noworoczne, 
często posługiwaliśmy 
się znanymi regułkami. 
Po wydarzeniach z 2020 
roku, myślę, że wielu z 
nas dojrzało do formu-
łowania życzeń w spo-
sób bardziej świado-
my…

M.B.: - Muszę przy-
znać, że ten miniony rok 
to wielka lekcja. Po raz 
kolejny w życiu uświado-
miłam sobie, jak ważna 
jest obecność drugiego 
człowieka, której ostat-
nimi miesiącami nam 
zabrakło. Dotyk, bliskość 
wcześniej tak bardzo 
naturalne, dziś są pra-
wie niemożliwe. Ile razy 
przytulaliśmy smutnego 
seniora, czy zapłakane 
dziecko… Teraz są to sy-
tuacje, które zagrażają 
zdrowiu, a nawet życiu. 
Ostatnio nawet rozma-
wiałam z pracownikami, 
jak bardzo nam brakuje 
wewnętrznych spotkań 
podczas których siada-
liśmy blisko siebie, kiedy 
coś nie szło po naszej 
myśli, poklepaliśmy się 
po plecach dodając 
otuchy, a w chwilach 
radości wpadaliśmy so-
bie w objęcia. Dziś ta 
bliskość jest numerem 
jeden. Serce się kraje, 
gdy widzę puste nasze 
budynki, bez mieszkań-
ców, rozkrzyczanych i 
roześmianych dzieci. 
To ważne i przemyślane 
życzenie jest takie, aby-
śmy znowu byli razem, 
byśmy mogli się spotkać 
i dotknąć.                                    
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W 2020 roku rozpoczęto prace budowlane w Korzybiu i 
Osowie. Wkrótce prace te zostaną zakończone.

W skrócie

Droga w Przyjezierzu 
posiadająca dotychczas 
nawierzchnię z tłucznia, 
teraz będzie bezpiecz-
niejsza i bardziej kom-
fortowa w codziennym 
użytkowaniu. Na ponad 
365 metrowym odcinku 
od połowy grudnia ukła-
dana była nawierzchnia 
z płyt jumbo. W kolejnym 
etapie prac moderniza-
cyjnych, zostały wykona-
ne także korytka betono-
we do odprowadzania 
wód opadowych. – Ten 
odcinek stanowi drogę 
dojazdową dla mieszkań-
ców, ale jednocześnie 
jest użytkowana na po-
trzeby gospodarki leśnej 
do wywozu drewna oraz 
pełni funkcję drogi prze-
ciwpożarowej – wyjaśnia 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. – Cieszy-

my się, że znaczną część 
kosztów tej inwestycji 
pokryją Lasy Państwowe 
w ramach przyznanego 
na ten cel dofinansowa-
nia – dodaje Burmistrz 
Majewska. Prace zostały 
już zakończone, w chwili 
obecnej toczą się pro-
cedury administracyjne 
związane z odbiorem in-
westycji. – Po oddaniu 
zmodernizowanej drogi 
z pewnością poprawi 
się komfort korzystania z 
tego odcinka  oraz zmi-
nimalizują się dotychcza-
sowe problemy związane 
z jej użytkowaniem – za-
pewnia Krzysztof Senger, 
prezes Spółdzielni Socjal-
nej „Razem”, która pro-
wadziła modernizację.
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Zmodernizowali 
drogę

Możemy pomóc swo-
im znajomym i sąsiadom. 
Każdy może zrobić ten 
gest, przy niewielkim wy-
siłku. Niebawem rozpocz-
niemy procedurę rozli-
czania się z podatku za 
2020 rok. Już od kilkunastu 
lat podatnicy mają moż-
liwość przekazania swoje-
go 1% na cele społeczne i 
charytatywne. Zachęca-
my, aby wspomagać lo-
kalne stowarzyszenia lub 
też mieszkańców naszej 
gminy będących pod 
opieką różnych fundacji. 
– To nas nic nie kosztuje, 
a formalności jakich trze-
ba dopełnić jest bardzo 
niewiele – przypomina 
Tomasz Zagrajek z Ośrod-
ka Pomocy Społecznej 
w Kępicach. – Wśród na-
szych mieszkańców jest 
wielu podopiecznych 
fundacji, którzy bardzo 
potrzebują wsparcia. 
Możliwość przekazania 
jednego procentu dla 
każdego z nas to nie jest 

wysiłek, a stanowi realną 
pomoc dla potrzebują-
cych – dodaje kierownik 
Zagrajek. Rozpoczynamy 
zatem akcję „Procent w 
Kępicach”, aby zachę-
cić wszystkich do przeka-
zywania tych środków na 
rzecz stowarzyszeń i osób 
z naszej gminy. To gest 
solidarności i współodpo-
wiedzialności sąsiedzkiej. 
Wszystkie stowarzyszenia 
z naszej gminy oraz miesz-
kańców będących pod 
opieką fundacji zachę-
camy do zamieszczania 
niezbędnych informacji 
pod postem na naszej 
stronie Facebook– warto 
podać cel zbiórki, numer 
KRS oraz nazwę stowa-
rzyszenia lub fundacji. 
Dzięki temu, informacje 
będą dostępne dla sze-
rokiego grona odbiorców 
i będzie można do nich 
wrócić w każdej chwili. 
Wszystkich zachęcamy 
do wspólnego działania.                                          
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Akcja procent

W trakcie prowadzenia prac modernizacyjnych. 
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Rozpoczynamy ważny proces. Wszyscy mieszkańcy gminy będą zaangażowani

W najbliższym czasie 
na terenie Gminy Kępi-
ce rozpoczniemy bar-
dzo ważny proces. To 
rezultat przyjętej przez 
Polskę polityki anty-
smogowej, a w naszym 
przypadku usankcjo-
nowanej stosownymi 
uchwałami wydanymi 
przez Samorząd Woje-
wództwa Pomorskiego. 

Wspólnie walczymy  
o czyste powietrze
W najbliższym czasie rozpoczniemy proces inwentaryzacji źródeł ciepła na terenie  
Gminy. Wypełniamy obowiązki uchwał antysmogowych!

Wkrótce do każdego 
budynku i lokalu ogrze-
wanego indywidualnie 
zlokalizowanego na te-
renie naszej gminy do-
trą specjalne ankiety, 
które będą dotyczyć in-
wentaryzacji źródeł cie-
pła. Wypełnienie i zwrot 
ankiety będą obowiąz-
kowe, bowiem posłużą 
nie tylko do opracowa-

nia gminnej polityki an-
tysmogowej, ale przede 
wszystkim pomogą w 
procesie tworzenia 
ogólnopolskiej Cen-
tralnej Ewidencji Emi-
syjności Budynków. Do 
naszych mieszkańców 
ankiety trafią w wersji 
papierowej. Po ich wy-
pełnieniu należy przeka-
zać je poszczególnym 

sołtysom lub osobiście 
dostarczyć do Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
Szczegółowe informa-
cje dotyczące realiza-
cji gminnej ewidencji 
źródeł ciepła, będą 
przekazane w najbliż-
szym czasie. Co istotne, 
zgodnie z wytycznymi 
Samorządu Wojewódz-
twa Pomorskiego, 

mieszkańcy posiadają-
cy źródło ciepła, którzy 
nie przekażą informacji 
o typie wykorzystywane-
go kotła/pieca zostaną 
zakwalifikowani do gru-
py posiadającej źródła 
pozaklasowe tzw. „kop-
ciuchy”. Cały wdrażany 
w tej chwili proces, służy 
przede wszystkim dba-
łości o stan naszego śro-

dowiska. Szczegółowe 
informacje dotyczące 
przekazywania infor-
macji w formie ankiet 
będą udzielane przez 
pracownika Urzędu 
Miejskiego w Kępicach 
– Marka Jaskólskiego 
pod nr tel. 59 857 66 21 
wew.58.             
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